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LIONS CLUBS INTERNATIONAL, MD 101-SVERIGE 
GUVERNÖRSRÅDET 

 

PROTOKOLL NR 5, 2005-2006 
 
 
Tid: 25-26 februari 2006. 
Plats: First Hotel Statt, Karlskrona 
Beslutande: GRO Lennart Löf, DG Willy Bäckström 101-A, DG Monica Nero 101-B, DG 

Liss-Britt Landén 101-GD, DG Mona Larsson 101-N, DG Peder Nordlund 101-
P, DG Ingrid Jerlsten 101-S, DG Bengt Almqvist 101-SM, DG Allan Larsen 
101-SV, DG Per-Eric Josefsson 101-U, DG Bengt-Arne Bengtsson 101-VG 
I övrigt se separat lista. 

 
Distriktsguvernör (DG) Bengt Almqvist hälsade oss välkomna till Karlskrona och distrikt  
101-SM 
Guvernörsrådsordförande (GRO) Lennart Löf började med orden att ”vi lever med ständiga 
förändringar” och informerade om att Bernard Gradiska sagt upp sig på egen begäran. Vi 
tackar Bernard för hans arbete och önskar honom lycka till. Cynthia Lo sköter supplies tills 
vidare. Planering av arbetet på kontoret sker i samråd med personalen. 
Lokalen är uppsagd och vi har 1 års kontrakt tills vidare. Området har planlagts för 
bostadsområde och fastigheten kommer förmodligen rivas. 
Även Lions Quests lokal i Örkelljunga är uppsagd. Personalen går i pension nästa år. Jan 
Demuth vår kontorschef har påbörjat sökandet efter nya lokaler. 
Särskilt glädjande är det att ca 2,6 miljoner kronor inkommit till tältprojektet. 225 vintertält 
har gått till Pakistan sedan jordbävningen. 125 vintertält ligger i lager hos Räddningsverket 
(SRV). Vi kan köpa in ytterligare 170 vintertält att läggas i lager hos SRV och därmed ha det 
antal de anser vara lämpligt att ha i lager. 
 
§ 64 Mötets öppnande 

GRO Lennart Löf hälsade alla välkomna och öppnade mötet. 
 
 
§ 65 Val av justeringspersoner 

DG Bengt Almqvist 101-SM och DG Bengt-Arne Bengtsson 101-VG utsågs att 
justera protokollet. 

 
 
§ 66 Anmälan av övriga frågor 

§ 72 A. Lions Quest 
§ 72 B. Tidningskommittén, Maud Nordell 
§ 72 C. Varumärkeskampanjen, Bruno Ahlquist 
§ 83 A. IT, Sune Karlsson 
§ 83 B. Kungapins, Sten Åkestam 
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§ 83 C. Information om val till International Director, Jan-Åke Åkerlund 
§ 83 D. Information om Bring Quality to Life, Reino Wikström 
§ 83 E. Information om FRII, Heinz Ondrejka 

 
 
§ 67 Fastställande av dagordningen 

Med ovanstående ändringar godkändes dagordningen 
 
 
§ 68 Rapport från Riksvalnämnden Bil 60 

RVN:s ordförande Tauno Mustonen redogjorde för RVN:s arbete. RVN:s 
ordförande Tauno pekade på att vissa justeringar för att få samstämmighet måste 
göras. Ett exempel är arbetsordningen kontra riksmötesanvisningar om hur 
ansökan om att få anordna riksmöte sker. 
Två viktiga frågor måste lösas. Det ena är om Björn Wahlenius kan vara valbar 
som kassör i Röda Fjäderns Stiftelse Forskningsfonden för åldersrelaterade 
sjukdomar den tid man bedömer att medel finns kvar för utdelning. Tiden 
bedöms till ca 2 år. Den andra är hur dess revisorer förslås. 
Frågorna bordlades till lite senare på eftermiddagen då beslut togs. 
 
Beslut: 
1. GR beslutar att välja Björn Wahlenius som kassör för den tid, ca 2 år, som 

finns kvar innan alla medel delats ut till forskningen från Stiftelsen 
Forskningsfonden för åldersrelaterade sjukdomar. 

2. Revisorerna väljs enligt RVN:s förslag för den tid, ca 2 år, som finns kvar 
innan alla medel delats ut till forskningen från Stiftelsen Forskningsfonden 
för åldersrelaterade sjukdomar. 

 
 
§ 69 Kommittérapport Framtid  Bil 51, 71 

FUU:s ordförande Bengt Grönwall rapporterar från Team 30. Ett distrikt i hela 
Skandinavien ökar i medlemsantal i övrigt är det besvärligt. Multipeldistriktet 
har ökat sedan i december men det följer egentligen den normala kurvan. 
 
Bengt påpekar också om rapport 71 innehållande en enkel beskrivning om hur 
man bildar en klubbfilial. 
 
Beslut: 
1. Guvernörsrådet godkänner rapporterna och lägger dem till handlingarna. 

 
 
§ 70 Kommittérapport Hjälpverksamhet Bil 43, 45, 46 

A. IR 
International Relation Director Lennart Ahrnlund redovisade följande: 

• Änglagård Hus A är klart och för Hus B går arbetet fint framåt. 
• Viljandi och Maarja Village är nu avslutade. 
• Varorna till pumparna i Grozny är nu på väg och arbetet förväntas vara 

klart i mitten av mars. 
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• NSR antog Sveriges förslag till kommande projekt från Norden, d v s 
Restaurangskola i Oradea. Med anledning av projektet föreslås att IRD 
Lennart och GRO eller vGRO reser till Oradea för att på plats se hur det  
fungerar. Frågan bordlades till lite senare på eftermiddagen då beslut 
togs. 

• Vissa korrigeringar gjordes på projektmedel. Dessa medel påverkas hela 
tiden av att bidrag skickas in och utgifter betalas ut för projekten. 

• Framtida projekt skulle kunna vara Hus C i Novozybkov om GR så 
beslutar. Projektet är beräknat till ca 1,3 miljoner kronor. 

• Det finns en bok på engelska om Novozybkov. 
 
Beslut: 
1. GR beslutar att två personer , IRD plus en till kan åka till Oradea. Medel 

finns inom ramen för kommitténs budget. 
2. GR beslutar att inte anta projekt Hus C som nytt projekt till förmån för Sight 

First som skall avslutas 2008. 
3. GR godkänner rapporterna och lägger dem till handlingarna. 
 
B. Handikappsfonden  Bil 41 
Börje Jonson ber att få komma på § 75E för att spara tid, vilket tacksamt 
mottogs. 
 
C. Morogoroprojektet  Bil 58 
Sten Jansson började med orden: ”Hur ofta ser du en blind person - varje dag, 
varje vecka eller varje månad?” Efter det tog han oss på en resa till Morogoro 
och beskrev ögonsjukvård i området. Många av dem som blir blinda blir det av 
smitta vilket med medicin lätt kan undvikas. 3 gånger så många kvinnor som 
män smittas och blir blinda. 
Man vill uppnå två mål nämligen att göra sjukvården tillgänglig och prismässigt 
överkomlig. 
5 stycken apparater är nu på väg som skall hjälpa till att ställa diagnos. 
Sjukvården måste ut på landsbygden och därför behövs utrustning samt 
utbildning för dem som kan undersöka barnen. Målgrupper för utbildning är t ex 
lärare och barnmorskor. 
Ärendet skall diskuteras med LCIF:s Afrikaexpert om inte projektet kan 
utvecklas till ett Sight First projekt. 
 
GRO Lennart tackade Sten Jansson för en mycket intressant information. 

 
 
§ 71 Kommittérapport Barn- och ungdomsverksamheten 

A. YE  Bil 48 
Youth Exchange Director Hans Folkesson säger att läget just nu är under 
kontroll och lugnt. Ca 40 ansökningar är utskickade och BYED Jan Lofjärd har 
fått in två ansökningar. 
Det är viktigt att i lägersammanhang komma ihåg att de ungdomar som kommer 
på läger oavsett var lägret är förlagt får ett internationellt möte med ca 10-18 
länders kulturer. Ungdomarna får en fin chans att bygga broar vilket är tanken. 
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Beslut: 
1. GR godkänner rapporten och lägger den till handlingarna. 
 
B. Narkotika  Bil 65, 65b 
Narkotika ordförande Bo Sahlén berättar att Tullverkets förslag till avtal om 
narkotikahundar, som godkänts av MD 101 och skrivits på av GRO, nu väntar 
på godkännande på Tullverket. Mycket pengar väntar på att bli omsatta i hundar. 
 
Beslut: 
1. GR beslutar att ge NO Bo Sahlén i uppdrag att ligga på Tullverket så att 

avtalet skrivs på. 
2. GR godkänner rapporterna och lägger dem till handlingarna. 
 
C. LEO  Bil 61 
LEO ansvarige Kenneth Persson tycker att det just nu finns ett intresse i landet 
för att starta LEO-klubbar. Förhoppningsvis ger intresset också resultat i form 
av nya klubbar. 
 
Beslut: 
1. GR godkänner rapporten och lägger den till handlingarna. 

 
 
§ 72 Övriga rapporter 

A. Lions Quest  Bil 49 
Sten Åkestam berättar att Lions Quest för gymnasiet nu är klart. Lions Quest har 
just nu bekymmer med sin ekonomi på grund av att materialet till gymnasiet har 
kostat pengar att ta fram och att klubbarna inte köper lika mycket Lions Mint. 
LQ har ansökt om bidrag från LCIF för materialet som tagits fram och 
förhoppningsvis kommer ärendet upp i mars på internationella styrelsemötet. 
Sten Åkestam uppmanar DG och vice DG att anordna LQ-kurser och att 
uppmuntra klubbarna att sälja Lions Mint som är en god inkomstkälla både för 
klubben och för LQ. 
 
B. Tidningskommittén 
Maud Nordell, vår redaktör, redogjorde för tidningskommitténs 
sammansättning. Idag ingår förutom Maud och GRO Lennart, Erik Bohlin som 
sysslat med tidningar i hela sitt liv, t ex Båtliv som är föreningstidning för folk 
som är med i båtklubbar. Dessutom är C-G Christell, f d reklamchef för IBM 
och som sådan har han haft medarbetare som gjorde personaltidningen, med i 
kommittén. 
Avtalet med det gamla tryckeriet går ut i sommar och eftersom man inte varit 
nöjd med trycket har man nu gått ut och sökt andra leverantörer. Första numret 
nästa verksamhetsår kommer att levereras från det nya tryckeriet. Tidningen 
kommer att få bättre papper, 4-färg i hela tidningen, något annorlunda format 
samt 24 sidor. 
Insändarsidan kommer att behållas till förmån för dem som inte har tillgång till 
dator. 
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C. Varumärkeskampanjen 
Bruno Ahlquist berättade ingående om kampanjen. Under julhelgen började 
annonseringen i dagspressen. Kommittén har genom sitt arbete erhållit 60 %  
rabatter på annonserna. Under våren kommer kampanjen att fortsätta i tidningar 
som ICA-kuriren, Vi i Villa, Hus och Hem och liknande. 
Både positiva och negativa synpunkter har inkommit på annonserna. Bruno 
redogjorde för frågorna och har i särskild skrivelse till distriktsguvernörerna 
sammanställt frågor och svar. 
Bruno uppmanar DG att åter igen locka klubbar att ha aktiviteter i samband med 
kampanjen. Vi behöver draghjälp från många håll för att få den genomslagkraft 
som önskas. 
Man kommer att göra en undersökning för att se hur allmänheten uppfattar lions 
efter årets kampanj i likhet med den undersökning som gjordes före kampanjen. 
Av tillgängliga medel på 2,4 miljoner kronor har ca 675000.- använts. Mer 
information kan fås på lions hemsida, 
www.lions.se/medlemssidor/varumarke/index.htm  

 
 
§ 73 Verksamhetsplan för kommande år 

vGRO Annette Eiserman-Wikström redogjorde för den genomgång av lions hela 
verksamhet som gjordes av vDG-gruppen innan verksamhetsplanen lades. 
Planen innehåller mål för aktiviteter, administrativa sidan samt för externa 
sidan. Huvudtemat är fortsatt ”Lions kamp mot våld och droger”. 

 
Mötet ajourneras för lunch. 
 
§ 74 Ekonomi 

A. Bokslut 04/05  Bil 55 
Ekonomisk Controller Ralph Ahlquist redovisar bokslutet för föregående 
verksamhetsår. EC Ralph har kommenterat bokslutet i bilaga 55. Hela 
årsredovisningen kommer i Riksmötestrycket. Även projektredovisningen 
kommer i Riksmötestrycket. 
 
B. Redovisning innevarande år Bil 53 
Under året har mycket jackor och bössor sålts till klubbarna. Den ökade 
försäljningen har inte kunnat förutses. Böss-försäljningen beror på insamlingen 
av 50-öringen. I övrigt har EC Ralph kommenterat innevarande år i bilaga 53. 
Bokföringen sköts idag delvis med faktureringsmetoden och delvis med 
kontantmetoden. På sikt bör bokföringen helt skötas enligt faktureringsmetoden. 
 
Beslut: 
1. GR beslutar att kontantmetoden frångås så fort det är möjligt. 
 
C. Budget 06/07  Bil 54 
Trots att medlemsantalet har minskat år från år höjs inte medlemsavgiften. 
Budgeten är en föreslagen rambudget. Kostnaderna har minskats gällande t ex 
GR-möten vilket påverkats av Riksmötesbeslutet i Halmstad. Kommittéernas 
övriga arbete påverkas inte av riksmötesbeslutet utan måste budgeteras så att 
den övriga verksamhet kan genomföras. Vi kan med bibehållen avgift även 
avlöna personal på kontoret enligt de regler som gäller vid arbetsgivaransvar. 
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Klarläggande av vad som innehåller i punkt 12 IT gjordes, se även § 83 A. 
Vidareutveckling av medlemsregistret ligger under punkten 26 Drift. 
 
Beslut: 
1.   GR beslutar att ge EC Ralph i uppdrag att förtydliga budgeten och beskriva 
kostnadsbesparingar. 
 
D. Projektmedel  Bil 56 
EC Ralph går igenom projektmedel enligt bilagan. I projekt 21 Synvård finns 
det 149906.- vilket diskuterades om dessa medel skall omplaceras. 
 
Beslut: 
1. GR beslutar att överföring av medel i projekt 21, Synvård skall överföras till 

Sight First. 
 
 
§ 75 GR:s förslag till RM 

A. Fadderbarnsverksamheten Bil 40 
PDG Åke Linds utredning, med anledning av motion nr 3 från LC Grillby till 
Riksmötet i Halmstad, visar att det inte är aktuellt att organisera en internationell 
fadderbarnsverksamhet. Däremot kan det finnas ett behov av att ha 
fadderbarnsverksamhet i pågående eller avlutade projekt i likhet med t ex Casa 
Minunata. Nedan redovisas hur en sådan fadderverksamhet kan organiseras. MD 
101 kan ikläda sig rollen som förmedlare mellan de fadderbehov som finns och 
givande klubbar. 

 
Beslut: 
1. GR beslutar att förslag om möjlig fadderbarnsverksamhet enligt ovan skall 

läggas på Riksmötet i Trollhättan. 
 
B. Pengapåsen, rekommenderat bidragsförslag Bil 44 
Pengapåsen behöver årligen fyllas på och förslag skall läggas på RM i 
Trollhättan för kommande verksamhetsår. 
 
Beslut: 
1. GR beslutar att föreslå RM att besluta att rekommenderat bidrag är 100.- per 

medlem. 

 
MD101 

Projekt A 

Projekt B 

Projekt C 

LC 2 

LC 1 
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C. Katastrofberedskapen, rekommenderat bidragsförslag Bil 39 
Katastrofberedskapen är nu föremål för revidering av stadgarna. Förslag skall 
lämnas till RM. Medel behöver årligen fyllas på så att vi kan verkställa 
utbetalningar vid eventuella katastrofer. 
 
Beslut: 
1. GR beslutar att lägga fram förslag enligt bilaga 39, ändrad organisation i 

Katastrofberedskapen och därmed stadgar. 
2. GR beslutar att föreslå RM att besluta att rekommenderat bidrag är 80.- per 

medlem. 
 
D. Oskarshamnslägret, rekommenderat bidragsförslag Bil 64 
Kapitalet är för tillfället gott varför något lägre bidragsförslag lämnas. 
 
Beslut: 
1. GR beslutar att föreslå RM att besluta att rekommenderat bidrag är 10.- per 

medlem. 
 
E. Handikapp  Bil 41, 42 
Handikappordförande Börje Jonson redogjorde för svårigheten att få igång 
projektet ”gör din kommun tillgänglig”. Börje har en idé om att han och Alf 
Bakken kan ge klubbar stöd i nytt försök på ett par orter i landet. 
Börje kommer att till Riksmötestrycket omformulera texten något i bilaga 42. 
 
Beslut: 
1. GR beslutar att föreslå RM att fortsätta med utdelning av Bragdlejon och 

Livskvalitetspriser. 
2. GR beslutar föreslå RM att Handikappfonden verkställer inkomna förslag till 

Handikapprojekt och Handikappstöd efter GR godkännande. 
3. GR beslutar att föreslå RM att utveckla aktiviteten ”gör din kommun 

tillgänglig” där intresse finns. 
4. GR beslutar att Börje Jonson och Alf Bakken kan kontakta klubbar för 

handledning i frågan ”gör din kommun tillgänglig” där intresse finns. 
5. GR beslutar föreslå RM att besluta att rekommenderat bidrag är 40.- per 

medlem varav 20.- per medlem går till Svensk Handikappidrott. 
6. GR beslutar att texten om ridning stryks i förslaget i bilaga 42. 
 
F. Stadgeändringar 
Stadgesekreterare Rolf Grune gick igenom förslagna förändringar enligt bila 63.  
 
Beslut: 
1. GR beslutar föreslå RM att besluta att anta § 2 med följande tillägg ”..av 

ordförande tillika IRD och högst tre ledamöter…” samt i § 4 med följande 
tillägg ”….kan väljas om en gång i vardera befattning.” 

 
G. Övriga förslag 
Inga övriga förslag lades fram på mötet. 
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§ 76 GR:s yttrande över motioner 
1. Motion från LC Eskilstuna/Smeden, Skärblacka, Strängnäs, Trollbäcken, 

Tyresö, Vreta Kloster gällande angående skrivelse till 
Regeringen/Socialdepartementet för att betona behovet av forskning kring 
diagnostisering av prostatacancer. 
Motionären vill genom sin motion förtydliga behovet av forskning kring  
prostatacancer. Forskningen skall ge en metod som möjliggör allmän screening av 
män över t ex 50 år. 
Distrikt 101A tillstyrker motionen. 
 
Guvernörsrådet anser att det inte är aktuellt med en skrivelse till regeringen med 
hänvisning till Lions syften nr sex ”Att vara ett forum för frågor av allmänt intresse 
utan inblandning av politik och religion” även om ämnet är intressant och vällovligt. 
Guvernörsrådet förslår att Riksmötet avslår motionen. 
Mot beslutet reserverar sig DG Willy Bäckström. 
 

2. Motion från LC Eskilstuna/Smeden, Skärblacka, Strängnäs, Trollbäcken, 
Tyresö, Vreta Kloster angående att klubbarna skall lämna stöd till forskning 
kring diagnostisering av prostatacancer. 
Medel möjliggör forskning för att finna nya och säkrare markörer för säkrare 
diagnostik. Kostnaden beräknas till 36.-/medlem och år i tre år. Medel skall riktas till 
CMM, Karolinska Sjukhuset under tre år. 
Distrikt 101A tillstyrker motionen. 
 
Guvernörsrådet anser att forskning mot prostatacancer är viktig och MD 101 är 
engagerade i forskning bland annat mot prostatacancer vid Universitetssjukhuset i 
Umeå, Uppsala och Linköping genom de fonder som klubbar och allmänhet redan 
stöder. Forskning bedrivs i dessa fonder på bland annat bröstcancer och 
prostatacancer. 
Guvernörsrådet föreslår att Riksmötet avslår motionen. 
Mot beslutet reserverar sig DG Willy Bäckström 
 

3. Motion från LC Arboga om att byta namn på Narkotikakommittén till 
Antidrogkommittén. 
Motionärens intention är att förtydliga, gentemot allmänheten, kommitténs 
arbetsområde genom att ändra namn till Antidrogkommittén. 
Distrikt 101B tillstyrker motionen. 
 
Förutsättningarna för motionen har väsentligen förändrats genom beslut om 
organisationsförändringen på Riksmötet i Halmstad 2005. 
Guvernörsrådet föreslår att Riksmötet avslår motionen. 
 

4. Motion från LC Arboga angående stadgar gällande Narkotikakommittén. 
Motionärens syfte är att få organisationen att överensstämma med den organisation 
som redovisas i Handboken s 63 §14. 
Distrikt 101B avstyrker motionen på grund av att det i multipeldistriktet 101 pågår en 
översyn av organisationen. 
 
Förutsättningarna för motionen har väsentligen förändrats genom beslut om 
organisationsförändringen på Riksmötet i Halmstad 2005. 
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Guvernörsrådet föreslår att Riksmötet avslår motionen. 
 

5. Motion från LC Eksjö angående handlingsplan för handläggning av 
ungdomsläger och en kalender med ”viktiga kom ihåg datum”. 
Motionären föreslår att GR tillsammans med YED upprättar en förändrad 
handläggning om hur ansökan skall gå till vid ungdomsutbyte. Man vill dessutom få  
en kalender med viktiga datum. 
Distrikt 101SM tillstyrker motionen med hänvisning till att förslaget kan vävas in i det 
arbete som beslutades enligt guvernörsråds-mötet i november 2005. 
 
Förslaget skulle innebära att för många personer blir inblandade i processen. Datumet 
den 20 oktober är snålt tilltaget då sammanställning av katalog, möte med andra YED 
på Europaforum samt anordnande av seminarie för landets YEC också skall 
genomföras. Många klubbar har idag redan svårt att få in namn till lägren till den 31 
december. Varje år får man dessutom ca 15-25 avhopp och GR befarar att det blir 
svårare att göra omplacering för tidigt. 
Guvernörsrådet föreslår att Riksmötet avslår motionen. 
 

6. Motion från LC Tyresö angående namnändring av Verkställande Utskottet till 
Arbetsutskottet. 
Motionären föreslår en namnändring från Verkställande Utskottet till Arbetsutskottet. 
Distrikt 101A tillstyrker motionen. 
 
Termen verkställande för tankarna att beslut kan tas i den operativa verksamheten. 
Utskottet är underställt Guvernörsrådet och fattar bara beslut i frågor som är 
delegerade till utskottet. 
Guvernörsrådet föreslår att Riksmötet bifaller motionen 
 

7. Motion från Lions Club Simrishamn om medel från aktivitet till administrativa 
kassan. 
Motionären föreslår att 5-10 % av insamlade medel skall täcka klubbens 
administrativa kostnader och att Riksmötet årligen skall bestämma procentsatsen för 
uttaget samt att stadgarna skall förändras som möjliggör åtgärden. 
Distrikt 101S avstyrker motionen. 
 
Guvernörsrådet menar att förslaget strider mot våra internationella stadgar likväl som 
Lions etik nr 4 ”Skaffa dig inte fördelar på andras bekostnad” och mot allmänhetens 
förväntningar. Ett svenskt Riksmöte kan inte fatta beslut enligt motionärens yrkande. 
Guvernörsrådet föreslår att Riksmötet avslår motionen. 
 

8. Motion från Lions Club Sandviken att glasögoninsamlingen görs till en nationell 
aktivitet. 
Motionären vill att fler klubbar samlar in glasögon och sänder till ”Vision for All” 
som tvättar, mäter och förpackar glasögonen. Varje klubb bör spendera 1000.- per år 
för att täcka kostnader för optiker och assistenter som frivilligt åker ut för att dela ut 
glasögonen. 
Distrikt finner motionen vällovlig men menar att aktiviteten är välkänd och avstyrker 
motionen. 
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Guvernörsrådet delar distriktets bedömning i frågan. 
Guvernörsrådet föreslår att Riksmötet avslår motionen. 

 
 
§ 77 Fastställande av antalet utmärkelser, guldlejon 

På RM varje år delas ett antal guldlejon ut till personer som gjort insatser för 
lionrörelsen. 
 
Beslut: 
1. GR beslutar att dela ut 5 stycken guldlejon. 

 
 
§ 78 Controllerfunktionen, begärd utredning Bil 62 

PCC Finn Bangsgaard redovisar sin utredning i bilaga 62. GR diskuterade 
förslagen. Frågan bordlades till söndagen då frågan återigen togs upp. 
 
Beslut: 
1. GR beslutar att behålla controllerfunktionen enligt förslaget. 
2. GR beslutar att utreda controllerfunktionen genom att se över och eventuellt 

bredda kravspecifikationen i §12b i stadgar för MD 101 Sverige och hur 
förslag om lekmannarevisor skall hanteras. Uppdraget redovisas på nästa 
GR-möte. 

3. GR beslutar att ge Finn Bangsgaard och Rolf Grune i uppdrag att göra 
utredningen samt att Finn B är sammankallande. 

 
 
§ 79 Lionet AB  Bil 52 

IPCC Håkan Johansson redovisar enligt bilaga 52. Diskussion om för- och 
nackdelar med köp av bolaget föregick beslutet. 
 
Beslut: 
1. GR beslutar att inte köpa Lionet AB. 
2. GR beslutar avstå från styrelsepost i bolaget. 

 
 
§ 80 Lions Hjälpfond  Bil 47 

Revisionsberättelsen och Årsredovisning för Insamlingsstiftelsen Sveriges Lions 
Hjälpfond redovisas enligt bilaga 47. 
 
Beslut: 
1. GR fastställer resultat och balansräkning för perioden och beslutar att lägga 

Revisionsberättelse och Årsredovisning till handlingarna. 
 
 
§ 81 Orkester Norden  Bil 59 

Lennart Fridén redogjorde för Orkester Nordens bakgrund och verksamhet. 
Förutsättningarna för finansiering har ändrats under åren varför Lennart F 
önskar att hela lionrörelsen hjälper våra fina ungdomar till den fantastiska chans 
det är att bli uttagen till orkestern. 
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Beslut: 
1. GR beslutar föreslå RM besluta att rekommenderat bidrag är 10.- per 

medlem. 
2. GR beslutar föreslå RM att de uttagna musikerna får som tidigare söka 

stipendium av den lokala klubben och får behålla erhållet belopp. 
 
 
§ 82 Eldsjäl, eventuella ränteintäkter 

EC Ralph meddelar att lions erhåller 110586.- från Eldsjäl. 
 
Beslut: 
1. GR beslutar att ränteintäkten skall placeras i ”Pengapåsen”. 

 
 
§ 83 Övriga frågor  Bil 57 

A. IT 
Medlemsregistret fungerar sedan i december. USA har numera en 3 månaders 
regel som gör att senare än tre månader kan man inte rapportera in en månad. 
Det gör det än mer nödvändigt att klubbarna i framtiden är snabba nog med 
rapporteringen. 
Sune Karlsson anser att det svenska registret är, efter stora ansträngningar, 
avstämt med det amerikanska. 
Vidareutveckling behövs och medel är avsatta för det i budgeten under punkten 
”Drift”, efter samtal med kommittén. IT har under kommittéverksamheten en 
budget för seminarie, resor och annat som rör verksamheten med distriktens IT-
ansvariga. Naturligtvis talas det mycket om medlemsregistret just nu men 
avsikten med namnet IT är att även annat internetbaserat kan diskuteras. 
Kontoret måste i framtiden ha resurser för att kunna ge klubbarna support i 
medlemsregisterhanteringen. 
Utbildning av klubbarna måste prioriteras så att varje klubb kan hantera 
medlemsregistret. 
 
B. Kungapins 
Sten Åkestam redogjorde för hur pinset kom till. När Kung Carl XVI Gustaf 
fyllde 50 år samlade scouterna och lions sig för en gemensam insamling. Vid 
kungens 60-årsdag kommer scouterna att göra en egen insamling. För lions del 
har det inte varit aktuellt med samarbete denna gången. Sten önskar att distrikten 
försöker sälja den påse med pins som varje distrikt nu erhållit. I övrigt säljs 
pinsen på de kungliga slotten. 
 
Beslut: 
1. GR beslutar att GRO Lennart och Sten Åkestam behandlar frågan om 

uppvaktning av kungen på lämpligt sätt. 
 
C. Information om material till val av ID. 
ID-elect Jan-Åke Åkerlund visar en broschyr som kommer att tryckas och som 
det är lämpligt att DG-elect hjälper till att dela ut på Convention. 
 
Beslut: 
1. GR beslutar att godkänna åtgärden. 
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D. Information om tält och hus vid katastrofer 
Reino Wikström redogjorde för tältprojektet. Just nu är en container med tält 
och kaminer på väg till Pakistan. Lions bekostar frakten och mottagare blir lions 
i Pakistan. Tälten är steg ett i en katastrof. Steg två skulle kunna vara en typ av 
hus som byggs med moduler till önskad storlek. Förslag har kommit på hus som 
kan bli både bostäder, skolor och små sjukhus. Grundpriset för den typ av 
moduler som redovisas är ca 2000.-/m2. Sanitet tillkommer till kostnaderna. 
Räddningsverket är intresserad av denna typ av lösning i steg två. 
Utredning behöver fortsätta innan beslut kan tas. 
 
Beslut: 
1. GR beslutar ge Reino Wikström och IRD Lennart Ahrnlund i uppdrag att 

fortsätta och utreda hur steg två med husbygge skulle kunna utföras. 
 
E. FRII 
Heinz Ondrejka redovisar FRII:s syn på hur insamlade medel kan användas i 
administration. Lionsrörelsen är inte som andra hjälporganisationer utan har 
vattentäta skott mellan aktivitetsmedel och de medel som rör rörelsens 
administration. 
 
Beslut: 
1. GR beslutar att frågans om lions skall vara kvar i FRII eller inte skall utredas 

vidare av Heinz Ondrejka samt att han skall komma med ett förslag till nästa 
GR-möte. Heinz Ondrejka får fullmakt att samtala med FRII och dess 
generalsekreterare som representant för MD 101 Sverige. 

 
 
§ 84 Nästa möte 

DG Bengt-Arne Bengtsson välkomnar oss alla till GR-mötet i Trollhättan. Kom 
ihåg att ta med distriktsfanor samt klubbfanor till RM för invigningsparaden. 

 
 
§ 85 Avslut 

IPCC Håkan J tackar GRO Lennart för ett väl genomfört möte. 
 
Regeringens narkotikapolitiska samordnare Björn Fries kunde av okänd anledning inte 
komma varför denna punkten inte redovisas. 
 
 
2006-02-27 
 
Annette Eiserman-Wikström  Lennart Löf 
vGRO   GRO 
 
Justeras: 
 
 
 
Bengt Almquist  Bengt-Arne Bengtsson 
DG 101-SM   DG 101-VG 
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HANDIKAPPAKTIVITETER MD-101 
Rapport till GR-mötet i Karlskrona 24-26 februari 2006 
 


HANDIKAPP-OS - Stöd Svensk Handikappidrott       
Information om våra Bragdlejons strålande resultat kommer att redovisas i The Lion. Förslag till artikel är 
under bearbetning. Ej färdigställd pga tidsbrist. I samband med denna artikel kommer också fokus att riktas 
på Gåvobevisets möjligheter. 
 


AKTIVERINGSPROJEKT - "Gamle Svarten eller Ridning på remiss" etc.  
Ridprojektet har gått på "sparlåga" beroende på att en nyckelperson inom Svenska Ridsportförbundet har 
genomgått en omfattande operation. Kontakterna upptagna. Vi kommer att taga nya grepp för att kunna 
fortsätta. Strategi klar Den information om det aktuella området, som vi successivt fångar upp styrker våra 
iakttagelser. 
 
Vi har inom huvudområdet fört en telefondiskussion med en av Lionklubbarna om att stödja ett 
dyslexiprojekt. 
Informationsmaterial har kommit men befunnits vara för svagt. Kompletterande information begärd. 
Området är viktigt och det är ett fint klubbinitiativ. 
 
Vi har också kontakt med en klubb i Turkiet, som vill ha information om vårt handikapparbete. Kontakterna 
sker via en svensk kontaktperson. Kontakterna avslutade. 
 


BRAGDLEJON- och LIVSKVALITETSPRISER + SVENSKA UNGDOMSSPELEN 
Annonser införda i The Lion och olika tidskrifter inom Handikappidrottsområdet vad gäller Bragdlejon- 
priserna. Nomineringar vad gäller Livskvalitetspriserna pågår fortfarande och vi avvaktar namnförslag från 
den sondering som pågår inom Riksmötets närområde. Andra kandidater finns.  
 
Jurymötet kommer att genomföras i slutet av mars 2006. 
 
Vi kommer att stödja Lions Cup i Malmö via en prissumma om 3.000:--. En fin ungdomssatsning, som är 
helt i linje med vårt framåtsyftande rehabiliteringsarbete via ungdomshandikappidrotten. 
 


GÖR DIN KOMMUNS CENTRUM TILLGÄNGLIGT 
 DG uppmanas att följa upp beslutet  vid GR-mötet i Gävle om att utse en kommun i distriktet, som skall 
ge-nomföra "Östersundsmodellen". Vi konstarerar med en viss förvåning att det verkar vara trögt i 
portgången och vid GR-mötet kommer ett alternativt förslag att framföras. Modellen skall diskuteras mellan 
undertecknad och v. ordf. först. 
 
Kontakter pågår med Örnsköldsviks kommun, LC Hammarstrand och LC Strömsund om projektet. 
 
I Östersund fortsätter arbetet. Nya idéer kommer upp och vi blir kontaktade av omvärlden, som noterat att 
vårt arbete ger resultat. Gågatan i centrala Östersund utifrån ett mycket brett tillgänglighetsperspektiv är nu i 
fokus, där kommunen, köpmännen, polisen och trafikingenjören och P-vakterna är involverade. 
 
Färdtjänstregler och problem med handikapparkeringar på privata områden är under behandling. 
 
Arbetet inom hörselområdet är f.n. begränsat till bevakning och inlärning.   
 
 


KOMMANDE VERKSAMHETSÅR 
Förslag att framlägga till Riksmötet i Trollhättan 2006 kommer att muntligen förtydligas under GR-mötet. 
 


 Börje JonsonBörje JonsonBörje JonsonBörje Jonson    
Ordförande 
25 januari 2006 
HAFO-001 
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Kirurgimikroskåp levererat av 101 B 2005.  
Projektet stöttas av 101 P och 101 S. 


 


Morogoroprojektet. 
 
Bakgrund 
 
Sedan 1987 har svenska Lionklubbar i Distrikt 101 B engagerat sig i byggande av sjukstugor 
på landsbygden i Morogoro län i Tanzania. Vi har också skaffat handikapphjälpmedel, 
solcellsutrustning för produktion av elström till sjukstuga och missionsstation samt 
optikerutrustning till centralsjukhuset i Morogoro.  
Kort tid efter sedan optikerutrustningen kommit sjukhuset tillhanda fick Lions Distrikt 101 B 
förfrågan om vi med denna utrustning som bas kunde tänkas hjälpa till att bygga ut 
ögonsjukvården i Morogoro, Tanzania. Distriktets medlemmar beslöt att med början 
fiskalsåret 2004-2005 bidra med 100 kr medlem och i tre år. I samråd med sjukhuset i 
Morogoro och med hjälp av experter både i Sverige och Tanzania har vi försett ögonkliniken i 
Morogoro med medicinska hjälpmedel för att förbättra och underlätta arbetet i kampen mot 
blindhet. 
Kort tid efter beslutet tog vi kontakt med Sight First i USA för att om möjligt få hjälp av dem.   
Vi har tillsammans med sjukhuset i Morogoro, Sight Fisrstrepresentanter, Ministry of Health i 
Tanzania m.fl. utarbetat en plan för ett treårigt projekt för att förse framför allt landsbygden i 
Morogoro med synhälsovård tillgänglig för alla både geografiskt och ekonomiskt. Under tiden 
som detta arbete pågår har också andra organisationer i branschen ex. Sight Savers 
International och International Trachoma Initiative ( ITI ) anmält sitt intresse att delta i 
projektet. 
Projektet stöttas även av Distrikt 101 P och Distrikt 101 S. 101 S har projekt Morogoro med 
på distriktets verksamhetsplan för 2005 – 2006. 
 
Behöver ögonsjukvården förbättras? 
 
Enligt uppskattningar från WHO är c:a en procent av befolkningen blinda dvs. 17 600 av 
länets 1 760 000 innevånare. Av dessa lider 8 799 av gråstarr som kan opereras. Årligt 
operationsbehov 1 760 patienter. Nuvarande kapacitet c:a 320. I länet finns en ögonkirurg. 
Utöver gråstarr beräknas 2 640 personer vara blinda p.g.a. trakom, flodblindhet, vitamin      
A-brist m.m. och 2 640 personer av glaukom och diabetes. Bland barn under 15 år beräknas 
750 vara blinda. De flesta av dessa synskador kan antingen botas eller förhindras om man i tid 
kan upptäcka sjukdomssymptomen. 
 
 
 


  







                                     Bilaga 58 


 
Vad kan göras? 
 


• Medicinsk utrustning för att säkerställa effektiva och hygieniska operationer med 
minsta möjliga lidande för patienten. 


 
• Till en i våra ögon låg kostnad ingår i projektet att utbilda 470 byhälsovårdsarbetare, 


120 ögonsjukvårdare, 102 barnmorskor och 279 lärare i att identifiera, behandla eller 
vidareremittera behövande. 


  
• Genom att undersöka alla skolbarn kan man ge behövande antingen glasögon eller 


medicinsk behandling. 
 


• Hittills har man inte haft möjligheten att kartlägga utbredningen av de smittsamma 
ögonsjukdomarna trakom och flodblindhet. I projektet ingår att tillsammans med ITI 
göra en inventering i Morogoro/Mvomero. 


 
• Många, i synnerhet på landsbygden, som lider av nedsatt syn har inte råd att köpa 


glasögon varför det i projektet ingår köp av lågprisglasögon och syntester i samarbete 
med Vision for All. 


 
• En förstärkning av både de personella och materiella resurserna är nödvändig. Före 


2007 hoppas man kunna rekrytera ytterligare två ögonkirurger och därigenom öka 
kapaciteten för gråstarr operationer till 610/år 


 
 
 
Vad har gjorts hittills? 
 
Redan i början av 101 B:s aktivitet fick vi en prioriterad önskelista från sjukhuset i Morogoro. 
För att underlätta bl.a. gråstarroperationer både på centralkliniken men också i fält önskade 
man ett portabelt undersöknings- och operationsmikroskåp. Ett sådant köptes från Australien 
och används nu med tillfredsställelse av DR Yongolo. Se bilden! För att underlätta 
ögonkirurgens arbete har vi också levererat två gråstarroperationsset. Därutöver har sjukhuset 
fått en Schiotz tonometer, en testlinslåda med provbågar, ett cornealmikroskåp, två bärbara 
datorer och en steriliseringsapparat. 
Sjukhuset har anställt en coordinator för synsjukvården i distriktet och Ministry of Health har 
ställt en utbildningsplats till medical assistent till förfogande för vår mångårige kontaktman 
Professor Nkulila i medicin och administration för att han skall kunna bli ledare för Sight 
Firstprojektet. 
I samarbete med Vision for All har Lions gjort synundersökning av mer än 1700 personer. 
Dessa lansortsbor saknar ofta kontantinkomster och har följaktligen inte möjlighet att köpa 
glasögon. De fick nu bra begagnade vilket gav dem en klart bättre livskvalité. De som vid 
syntesterna behövde konsultera ögonläkare kunde göra detta i anslutning till 
synundersökningen. 
 
 
 
 
 







                                     Bilaga 58 


 
 
Varför skall MD 101 delta i Morogoroprojektet? 
 
Sveriges Lions Clubs har beslutat delta i Sight First II. Genom att multipeldistriktet övertar och 
fullföljer det 101 B, 101 S och 101 P påbörjat förlänger vi och ökar Lions insatser i kampen 
mot blindhet. Vi får direkt insyn i och möjlighet till påverkan av projektet. Tack vare de 
mångåriga personliga kontakterna får vi också en unik möjlighet till återrapportering också 
med chansen att göra besök i ett område med unik natur och gästfria mäniskor som av 
erfarenhet litar på och hoppas på Sveriges Lions.  
Är inte detta värt försöket att besluta om Sveriges första Sight Firstprojekt? 
 
Lions antog utmaningen och den vädjan som Heler Keller ställde i slutet av sitt tal vid 
Convention 1925 i Cedar Point, USA:  
 
 ”Ni som har er goda syn och hörsel i behåll, ni som är starka och modiga och goda. Vill 
ni inte bli de blindas riddare i detta korståg mot mörkret?” 
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LIONS CLUBS INTERNATIONAL 
MD-101 
Handikappfonden 
 


Förslag till Riksmötet i Trollhättan 2006 
Vid tidigare Riksmöten och senast vid Riksmötet i Halmstad antogs handlingsprogram för Handikappfondens 
arbete. Arbetet har i stort sett fortskridit enligt av Guvernörsrådet fastställda projektplaner. RM år 2005 i 
Halmstad beslutade att vi skulle fortsätta arbetet med temat : ”Gör Din kommun tillgänglig för den funktions- 
hindrade”.  Östersund är ett pilotområde för aktiviteten. Under verksamhetsåret har åtgärder vidtagits för att 
möjliggöra ett införande av delar av “Östersundsmodellen” i hela Sverige. Det gäller delaktiviteten “Respektera 
Handikapparkeringsplatserna”. Intresset  börjar stiga efter en trög start. Arbetet fortsätter inom totalprojektets 
ram och Lions insatser har rönt stor uppmärksamhet och tacksamhet. Det är därför numera naturligt att kon- takta 
Lions när det uppkommer problem eller nya idéer. Här kan Lions spela en mycket stor framtida roll som 
översättare, medlare och informatör mellan olika intressenter. Det faktum att vi bjuder på oss själva och inte 
"öppnar plånboken" har uppskattats mycket. 
 
Tryggheten för synskadade och rörelsehindrade har väsentligt förbättrats tack vare ett intensivt informations- 
arbete. Lyckade entrésatsningar till Handelsbanken, Lindex och Vero Moda utgör nu de goda exemplen för 
övriga näringsverksamheter. Förberedelser pågår för att senare studera hörselområdet - det område där 
funktionsstörningarna ökar dramatiskt. Sveriges Television, TV4 och lokala media har tidigare uppmärk- 
sammats på problemet. 
 
Sveriges Lions Bragdlejon med åtföljande stipendier till en kvinnlig och en manlig framstående handikapp- 
idrottare har uppmärksammats i olika media och är mycket uppskattade. Det finns anledning att fortsätta denna 
verksamhet. Under verksamhetsåret 2002-2003 beslutades dessutom att i samband med Svenska Ungdoms- 
spelen på Stockholms Stadion uppmärksamma berömvärda prestationer. Detta stöd bör fortsätta. Det finns också 
anledning att i likhet med tidigare år uppmärksamma andra framstående insatser inom handikapp- området via 
“Sveriges Lions pris för Livskvalitet” som genomförts vid Riksmötena under åren 1997-2005, och som 
genomföres vid Riksmötet i Trollhättan 2006. 
 
En medveten satsning på handikappidrott görs för att stimulera till bättre idrottsprestationer, till ökad stimuli för 
breddidrotten och till utveckling av olika hjälpmedel. Idrotten är den viktigaste rehabiliteringsmöjligheten både 
ur fysiska och psykiska aspekter. Sveriges Lions är en viktig sponsor och klubbarna har via användning av 
Gåvobevis och klubbidrag givit sitt stöd .Detta stöd har haft betydelse för den svenska truppens framträdande 
insatser vid Paralympics och nu fortsätter satsningen inför Paralympics i Peking 2008. Vid Paralympics i Aten 
togs hela 14 st.  av 21 st. svenska medaljer av Lions Bragdlejon. 
 
Inom projektområdet håller vi hög beredskap vad gäller nytänkande inom olika vårdformer, nya rehabiliterings 
tekniker, informationsaktiviteter etc. Ett arbete  pågår om ridning som ett verkningsfullt rehabiliteringsinstru- 
ment inom många funktionshinderområden! Ett initiativ från Handikappfonden  är numera ett samarbete med 
SHIF, Ridsportförbundet, Centrum för utveckling av svensk handikappidrott och Idrottshögskolan. 
 


För Handikappfondens fortsatta verksamhet behövs klubbarnas ekonomiska stöd under kommande år.  
 


Guvernörsrådet föreslår därför Riksmötet besluta: 
att fortsätta utdelningen av BRAGDLEJON- och LIVSKVALITETSPRISERNA och  att komplettera till 
 andra områden efter förslag från Handikappfonden. 
 
att verkställa till Handikappfonden olika inkomna förslag till Handikapprojekt eller Handikappstöd efter 


Guvernörsrådets godkännande. 
 
att fortsätta att utveckla aktiviteten "Gör Din kommun tillgänglig" i hela Sverige, för att därigenom bli en 


stark lokal kraft till stor nytta  för många av våra mindre lyckligt lottade medmänniskor. 
  
att  rekommendera bidrag till Handikappfonden med minst 40 kronor per medlem, varav 20 kronor skall 


användas som aktivt stöd till Svensk Handikappidrott och dess satsningar på Paralympics-deltagande. 
 I bidraget inräknas  Gåvobevisbeställningar 
 
Börje Jonson 
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Förslag till Lions riksmöte 2006. 
 
Ändrad finansiering av Orkester Norden. 
Orkester Norden har tillkommit på initiativ av Sveriges Lions. Lions Nordiska Samarbetsråd 
beslöt att tillsammans med Föreningarna Nordens Förbund starta detta projekt 1993. Lions 
svarade för SEK 5.000 pr musiker under de tre första åren, samtidigt som Föreningen Norden 
utverkade samma belopp från Nordiska Rådets kulturfond. Resultatet av projektet är en stor 
succé och har gett Lions mycket god PR 
 
Musikrecensenterna är eniga om att orkestern håller minst lika hög nivå som de professionella 
symfoniorkestrarna. Äran av detta tillkommer i första hand producenten Svenska 
Rikskonserter, som satsat stor del av sin budget i enlighet med uppdraget att bl a svara för 
konsertverksamhet för barn och ungdom. Orkesterns höga status beror också på att man haft 
världsberömda dirigenter och Nordens främsta instruktörer. Bland dirigenter kan nämnas Esa 
Pekka Salonen, Okko Kamu, Leif Segerstam, Paavo Järvi och Stefan Solyom. Orkestern har 
blivit mycket uppmärksammad vid stora nordiska evenemang t ex Nordiska Rådets 50-
årsjubileum i Helsingfors med Esa Pekka Salonen som dirigent. Det är inom det offentliga 
Norden väl känt att Lions har äran av att ha startat orkestern, fortsätter att ge bidrag och gör 
stora insatser t ex vid konserter då alltid någon lokal klubb medverkar.  
 
Huvudfinansiär har hela tiden varit Nordiska Rådet som sedan några år ger årligt bidrag med 
DKK 1.500.000 och Nordiska Investeringsbanken som hittills gett DKK 500.000 i årligt 
bidrag. Utöver detta har banken gjort flera punktinsatser och finansierat speciella konserter t 
ex i samband med att banken etablerades i Estland.  
 
Lions har efter de första tre åren inte någon ekonomisk förpliktelse, men för att fortsatt vara 
delaktig i projektet har Lions NSR beslutat rekommendera klubbarna att bidraga årligen med 
SEK 3.000 pr musiker. Lions i Danmark och Island har övergett denna form av finansiering 
och i stället ger klubbarna årliga bidrag, som täcker Lions andel i dessa MD. Sverige har 
fortsatt att låta de uttagna musikerna söka bidraget,  SEK 3.000 av sina resp hemmaklubbar. 
Beloppet inbetalas till MD och överföres som Sveriges bidrag till projektet. Flera klubbar har 
dessutom gett ett stipendium som musikern fått behålla själv. 
 
Den av MD-101 hittills tillämpade finansieringsformen har för och nackdelar. Fördelen är att 
det skapas en relation mellan resp musiker och dennes hemmaklubb. Ofta är musikerna kända 
och har i många fall tidigare fått stipendier av den lokala klubben. Nackdelarna är bl a att 
vissa klubbar får ansökan flera gånger bl a om resp musiker blir uttagen flera gånger. 
Samtidigt är det givetvis en märklig situation att söka stipendium, som man inte får behålla 
själv. De uttagna musikerna har ofta stora studieskulder och några får avstå från att deltaga i 
orkestern då de behöver ta ett sommarjobb. Detta försvåras genom att orkesterns repetitions- 
och turnéperiod är från slutet av juni till mitten av juli.  
 
Guvernörsrådet har diskuterat hur man skulle kunna nå en bättre form för finansiering av 
Sveriges andel av Orkester Norden och vill lämna följande förslag till riksmötet: 
 
1. Nuvarande form av finansiering ersättes med att klubbarna rekommenderas att ge ett  årligt 
bidrag av aktivitetsmedel med SEK 10 kr pr klubbmedlem.  
 
2. De uttagna musikerna får som tidigare söka stipendium av den lokala klubben och får 
behålla erhållet belopp 
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    PPoolliisshh  HHuummaanniittaarriiaann  OOrrggaanniissaattiioonn  MMiissssiioonn  ttoo  CChheecchhnnyyaa    
AAccttiivviittyy  RReeppoorrtt  JJaannuuaarryy  22000066 


 
 
 


 
 
 


 
 
 
I. Headlines, breaking points 
 
1. 14 of January Desk Officer of the PHO Mission in Chechnya Mr. Leszek Tur arrived to 
Ingushetia. His Mission will last till the middle of February.  
2. 27 of January head of PHO Mission Mr. Wojciech Domachowski finished his duties in Nazran 
and came back to Poland. At the beginning of February new Head Mr. Rafal Farbisz (known to 
some of you while working in Hilfswerk Austria Representative in Nazran) will take his post. 
3. 29 of January President of PHO Mr. Janina Ochojska and director of PHO Overseas Missions 
Dept. Mr. Pawel Kudzia arrived to Nazran. The main issue of their mission is active participation in 
planning process considering 2006 year strategy. Several meetings with donors and another 
stakeholders are envisaged.   
4. 31st of January guest from PHO HQ joined common ECHO and UNICEF mission to Grozny. 
Some places connected to PHO projects have been visited, including meetings with beneficiaries. 
The core point of the day was a meeting with representatives of republican authorities. The subject 
was handing over process in mater of taking of responsibilities, carried out by humanitarian 
operation, by local structures. 
     
 
II. PHO Mission to Chechnya 


 
PHO has been working in Northern Caucasus since 1995. Since 2000, PHO works as a permanent 
Mission with its office located in Nazran (Ingushetia). Since October 2000, PHO has been running 
the Water and Sanitation Project in Grozny. The programme was divided into two separate projects 
on May 01, 2004. Since that date there have been two parallel programmes implemented by PHO: 
“Water Programme for Resident Civilians in Grozny” financed by UNICEF and “Improvement of 
environmental sanitation conditions in Grozny and other parts of Chechnya” (The Sanitation 
Project) financed by ECHO. 
  
III. Current situation in the region - events, which directly influenced PHO work: 
 
Extraordinary low temperatures at the end of the month had a bad impact into implementation of 
PHO projects - especially water one. There were problems with maintenance of the trucks (frozen 
fuel!). There were cases of frozen water tanks at delivery points. 20th of January there were 
problems with frozen pipe supplying PHO water bases. Some of sensitive equipment like taps, 
valves have been damaged. Members of reparation team had more interventions than usually. At 
this moment it is hard to assess the financial impact of unexpected weather conditions. 
 
IV. PHO activities in January 
 
1. ‘Water Programme for Resident Civilians in Grozny’. [Project Cooperation Agreement 
05/19, implementing period – September 01, 2005– April 30, 2006] financed by UNICEF  
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The goal of this programme is: to improve the overall water situation in Grozny, through broadening 
access to safe potable water for as big as possible number of the population, thus reducing the rate 
of water borne diseases among the residents; to support the families of Grozny in overcoming day-
to-day difficulties and obstacles caused by harsh living conditions, especially to save time for 
bringing-up children; to improve the living conditions and therefore secure appropriate standards 
allowing preserving life dignity of the Grozny’s inhabitants, by assuring water supply. In order to 
attain these goals, PHO provides hospitals, schools, kindergartens and private users with potable, 
free of charge water. 
 
Programme development: 
 
At the beginning of the month, because of holiday period (Russian New Year, Orthodox Christmas, 
Kurban-Bajran) water trucks were operating in shortened manner. The priority was given to health 
care facilities. 
 
Emercom water trucks continued to deliver potable water from K2 base in Grozny (cooperation was 
started in December). 
 
24 January Commission for Humanitarian Transports in Moscow after of over half a year of waiting 
granted transport of spare parts for PHO operated WTO as humanitarian. Now PHO is waiting for 
relevant documents. Immediately after receiving it we will arrange transportation of spare parts from 
Sweden do Vladikavkaz. Spare parts have been purchased from WTO producer – Swedish 
company Josab, thanks to grant from Lions Club Sweden, almost a year ago - but could not be 
dispatched without permission of the Commission in Moscow. 
 
20 PHO engaged water trucks maintained 272 water distribution points in Grozny.  
 
 
PHO Water distribution system – the capacities in December 


2 Water bases  K-2, WNS 1 


5 Water Treatment Units (3 (K-2) + 2 (WNS-1)) 


Water storage tankers 3 x 95 
cu. m. 


(2 (K-2) + 1 (WNS-1)) 


20 water trucks 14 private and 6 from “Istok” 


 
Water distribution points breakdown by sectors 


Medical 34 


Educational 59 


TACs 6 


Private 164 


Other 8 


Total 271 


 
Water distribution system breakdown by districts of Grozny 


Staropromyslovskiy 132 


Leninskiy 60 


Oktriabrskiy 56 


Zavodskoy 19 


Groznensko-Selsky 4 


Total 271 
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In January (30th Dec – 26th Jan) the 20 PHO water trucks made 4 routes per day. Because of 
Holiday period then was 14 working days, however deliveries reached average quantity of 815,5 
cu.m. daily. In total: 11,417 cu.m. The number of beneficiaries reaches the level of 117 000.  
 
2. ‘Improvement of the environmental and sanitation conditions in Grozny and other parts of 
Chechnya’ [project no. ECHO/ROS/BUD/2005/01013, implementing period September 01, 
2005 – April 31, 2006], financed by ECHO 
The specific objective of the project is to provide the conditions for basic sanitation needs of the 
target population groups in Chechnya. In order to meet the objective PHO will build double-pit 
latrines, hygienic point as well as provides garbage and sewage disposal. 
 
Programme development: 
 
PHO handed over last part of garbage containers to municipal structures. Leninski district have 
been supplied with 170 containers and Staropromyslovski district with 120. Part of equipment was 
already engaged by municipal services in the city; some of them have not been picked up from 
“Transmash” factory yet. All equipment is about to be placed in municipal sector of both districts. 
 
20th January complex of baths and laundries (hygienic points) at TAC on Chaykovskovo Str. was 
handed over to Migration Service. Hygienic points are connected to municipal supplying system. 
However according to initial plan storage tankers have been installed and Migration Service is 
ready to supply them with technical water when necessary. 
 
During December the PHO staff carried out monitoring concerning garbage containers located 
earlier in various institutions in Grozny. It appeared that in last few months 18 of them were stolen. 
That is why number of operated locations decreased to 111. Overall number of containers is 342 
now. 
 
Sewage disposal: 
Till the 29th of December the PHO sewage truck disposed 161 cu. m. of sewage, which makes (15 
working days) average 10,7 cu. m. of sewage disposed daily. The priority was given to the PHO 
constructed latrines in schools and hospitals. 9 additional locations have been served on demand. 
 
Garbage disposal: 
Till the 29th of December the PHO 4 garbage trucks disposed 2133 cu. m. of garbage, which makes 
(19 working days) up daily average 112,3 cu. m. of garbage disposed daily.  
 
  
 
Garbage disposal-operational capacities as of the end of December 


Trucks 4 garbage trucks ( 1 sponsored by UNICEF/ECHO, 3 
sponsored by ECHO) 
 


Operated containers 342 


Operated locations 111 


 


Sector Operated locations 


Medical 28 


Educational 58 


TACs 21 


Other 4 
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Visibility and Awareness 
PHO ordered in Grozny printing of 20,000 of bookmarks, thematically connected to sanitation 
problems, which are to be spread among children of schools after special training for teachers, 
envisaged in February. 
 
 
V. PHO partners: 
Financial support: ECHO, UNICEF, CCFD 
Equipment: UNHCR (water trucks, garbage truck), 
ICRC (water bladders, spare parts, water storage tanks). 
Local partners: Administration of Grozny, Chechen Republic Committee on IDP's Affairs, Grozny 
Vodokanal, Center of Hygiene and Epidemiology. 
 
 
VI. Previous projects and activities of the PHO Mission: 
• Emergency convoys to Chechnya and Ingushetia (1995-2000); 
• Preparing and distribution of meals (supplementary feeding for hospital patients in Grozny 2000-
2001); 
• Safe Zones (friendly spaces for children, Grozny – summer 2001); 
• In co-operation with Comité Catholique contre la Faim et pour le Développement (CCFD) PHO 
 installed heaters in  hospitals and private apartments in Grozny (2000-2001); 
• The kindergartens in the Chechen refugee camps in Ingushetia (2000-2001). 
 
 
VII. Call for support 
PHO Mission to Chechnya appeals for donations to support its humanitarian activities. 
We are asking for in-kind donations related to our projects and financial support: - USD and EUR: 
Bank BZ WBK SA: 12 Jasna Str., 00-013 Warsaw, Poland USD: 83 1090 1043 0000 0000 0503 
5500 “Chechnya” EUR: 18 1090 1043 0000 0000 0515 6271 “Chechnya” 
SWIFT code: WBKPPLPPAXXX - PLN: 
Bank BPH PBK S.A.: 6/12 Nowy Świat Str, 00-497 Warsaw, Poland 56 1060 0076 0000 4011 0000  1906 “Chechnya” 
SWIFT code: BPHKPLPK 


 
 


VIII. Contact us 
More information about the PHO activities in Chechnya can be obtained through our website: http://www.pah.org.pl 
 
In order to support our activities in Chechnya please contact: 
Polish Humanitarian Organisation, Office of the Representative in Russian Federation 
3 Fabrichna Str., Nazran, Republic of Ingushetia, 
Aleksandra Rezunow, acting Head of the Mission 
e-mail: phochech@pah.org.pl 
ph./fаx: 87 32 22 59 01 
mob. phone 8 928 794 08 46 
or 
Polish Humanitarian Organisation Headquarters Office 
5/3 Szpitalna Str., 00-031 Warsaw, Poland 
Leszek Tur, Mission Desk Officer 
e-mail: leszek.tur@pah.org.pl 
phone +48-22-8288882 internal. 222 


 


IX. PHO background 
Polish Humanitarian Organisation is a non-governmental organization registered in Poland which 
works internationally and within the country. 
 
Mission 
Our Mission is to make the world a better place through alleviation of human suffering and 
promotion of humanitarian values. 
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Vision 
PHO implements its mission by helping communities in crises to regain responsibility for their own future and become 
self-reliant. PHO shapes humanitarian attitudes among the public and creates modern culture of mutual help. PHO 
combines effectiveness with the respect for human dignity. 
 
Polish Humanitarian Organisation implements following programmes: 
• Centre of the Assistance for Refugees; 
• The Wooden Puppet– children feeding in Poland; 
• Humanitarian and Development Education; 
• Programme – Families’ Support for Polish Repatriates; 
• Aid programmes for local communities in Poland; 
• Permanent foreign field missions in Afghanistan, Chechnya and Iraq; 
• Aid for the victims of earthquake in Iran. 
For more information on PHO please refer to www.pah.org.pl. 


 
 
 


PHO standards - Ten Principles of Humanitarian Aid 
 
1. Let’s show solidarity. Assistance means solidarity with those in need and helps to build a truly civic society in 
both donor and recipient countries 
2. Let’s share and let’s respect each other. Assistance should bring people together. It should mean real sharing 
and not distributing goods we do not need. Humanitarian aid must respect human dignity, support it and not destroy it. 
3. Beneficiaries can do it themselves. Beneficiaries should be involved in the entire aid process from its very 
beginning, including the emergency stage, planning, and its subsequent realization. Relieving the beneficiaries of work 
they can do themselves, as well as an excessive use of foreign workers and volunteers kills any local initiative. 
4. Let’s not increase anarchy. Close cooperation with local and central authorities is an absolute necessity, even if 
they are not very efficient. Such cooperation creates conditions for mutual education and reinforces in local officials the 
feeling of responsibility for the communities they serve. 
5. Let’s foster the spirit of initiative. Every foreign organization active in a given country should treat local NGOs not 
merely as partners but as valuable, long-term investment. The awareness that foreign aid is limited in time and that at any 
given moment they will have to take over and continue our job, serves as a strong mobilizing factor for the local 
population and prevents overdependence on outside assistance. Collaboration with local NGOs should be a process of 
constant exchange of knowledge and experience, and foster in local partners the sense of responsibility and the spirit of 
activism: let’s do it together, but also let’s help ourselves. 
6. Let’s create the foundation for trust. NGOs working in the areas affected by ethnic conflicts should make 
impartiality a guiding principle of their activities. 
7. Mutual understanding helps. The NGOs working in post-conflict areas have to deal with different cultures, 
languages and, customs, which can prove to be a difficult barrier to their efficient operating. It is therefore of particular 
importance not to be guided by our pre-conceptions about the scope and kind of needed assistance, but to make an effort 
to explore the real needs. It is equally important not to simply copy and paste solutions developed in our countries but to 
adjust our working methods and style to the specific local conditions. The competence of NGOs stems not merely from its 
previous experience in other countries, but from its ability to answer new challenges. 
8. Let’s narrow the distance. The presence of international NGOs in the post-conflict regions has many positive 
aspects and can have stimulating effect on the development of any given country, but only if the distance between the aid 
providers and the beneficiaries doesn’t grow into a gap between a “good uncle” and a “poor helpless child”. Close 
partnership and mutual understanding can foster local development and prevent attitudes of entitlement or unreasonable 
demands 
9. We are there only for a while. Our main role is just to lay the foundation for peace and social trust, and we have 
to keep in mind the temporary character of our presence in those areas. 
10. Let’s leave a legacy. The main purpose of any humanitarian aid is to restore efficient functioning of socio – 
economic infrastructure in the areas affected by wars and natural disasters. This goal can be achieved only through a 
process of building a civic society. Therefore, it is of utmost importance that while providing help, we should also promote 
social activity and support local NGOs, especially in those countries where there is no tradition of such institutions or 
where they have been destroyed by wars or totalitarian systems. 


 
 
 


X. Glossary 
UN agencies: 
UNICEF – United Nations Children’s Fund 
UNHCR – United Nations High Commissioner for Refugees 
Others: 
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ECHO – European Commission Humanitarian Aid Department 
ICRC – International Committee of the Red Cross 
IDP – Internally Displaced Person 
CCFD - Comité Catholique contre la Faim et pour le Développement 
FED - The Education for Democracy Foundation 
Local institutions: 
Vodokanal – Ward of Ministry of Housing and Public Utilities Management responsible for water and sewage systems 
SES – Sanepid Station of Grozny 
Center of Hygiene and Epidemiology 
MHPUM - Ministry of Housing and Public Utilities Management 
LAPU – Local Administration of Public Utilities 
Chechen Migration Service 
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Inkomna nomineringar  från klubbar och distrikt 


 


Befattningshavare som väljs av Lions Riksmöte 2006 


Befattning Namn Lionklubb Nominerad av 


GRO : Annette 
 Eiserman-Wikström LC Mölndal / Kvarnbyn A, B, GD, N, P, S, SM, SV, U, VG, 


vGRO: Gunnar Lärka LC Täby A, GD, N, S, U, VG, 


 Kenneth Persson LC Reng/Höllviken B, P, samt en klubbar i GD, och två 
   Klubbar i VG 


Lekmannarevisor: 


 Willy Lindgren LC Västervik A, B, N, P, S, SM, SV, U, VG 


 Karl-Rudolf Pettersson LC Bodkyrka GD, samt 2 klubbar i VG 


   


Ersättare:  Kurt Boman LC Valbo GD, 


 Karl-Rudolf Pettersson LC Bodkyrka A, B, N, P, S, SV, U, VG, 


 Hans-Åke Lindelöv LCVinslöv Nom. av en klubb i VG   


 


Riksvalnämnden Ledamöter 3 pers varav en ordf. 


 Bruno Ahlqvist LC Gävle Norra A, B, GD, N, P, S, SM, SV, U, VG 


 Åke Lind LC Wä A, B, GD, N, P, S, SM, SV, U, VG 


 Jan E. Hult LC Eskilstuna A, N, 


 Håkan Johansson LC Sthlm/Globen SV,   


 Elisabet Lindqvist LC Solefteå/Nipsippan 1 klubb i GD 


 Peder Nordlund LC Råneå P, S, SM,  


 Erik Wahlund LC Tierp GD, U 


   


Riksvalnämnden Ordförande: 


 Bruno Ahlqvist LC Gävle Norra A, B, GD, N, S, SM, SV, U, VG 


 Åke Lind LC Wä Nominerad av en klubb i VG 


 


       Riksvalnämnden i Multipeldistrikt 101 Sverige 
       Lions Clubs International 
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Befattningshavare som väljs av Lions Guvernörsråd 2006 


 


Befattning Namn Lionklubb Nominerad av 
 
Forskningsfonden för åldersrelaterade sjukdomar/Röda Fjädern . 
Ordförande: Urban Möller LC Stenungssund A, B, GD, N, P, S, SV, VG 


Suppleant:  Charles Rossheim LC Odensbacke A, 


 Vald som sekreterare t o m. 2007-06-30 


 Bengt-Arne Bengtsson LC Tranemo VG 


 Björn Vallenius LC Trollhättan Nom. Av en klubb i VG  


Fyllnadsval/ekonomi: Björn Vallenius LC Trollhättan A, B, GD, SV, N, VG 


Revisor: Rolf Eriksson LC Borlänge A, B, GD, N, S, SV, U, VG  


Revisorssup:  Anders Burman LC Skellefteå A, B, GD, N, SV, VG 


 
Stiftelsen Sveriges Lions  Hjälpfond 
Ordförande  Sven Steffner LC Falkenberg B, GD, N, S, SV,   
 Vald t o m. 2007-06-30 


Ledamot sekreterare Anders Burman LC Skellefteå P, VG 


 Ledamot sekreterare: Göte Larsson LC Virserum SV,  


Ledam. Ek. ansv Göte Larsson LC Virserum VG  


Suppleant: Anders Burman LC Skellefteå Nom. Av en klubb i VG 


 Allan Larsen LC Halmstad SV, VG 


 Göte Larsson LC Virserum S, SM,  
 
Orkester Norden  
Ordinarie: Lennart Fridén LC Nossebro A, B, GD, N, P, S, SM, SV, U, VG 


Biträdande: Fin Bangsgaard LC Svansjö P, VG 


 Björn Palmer LC Trollbäcken A, 


 Jan Seebass LC Åhus N, S, SM, U, 


 
Stadgesekreterare: 
 Rolf Grune LC Linköping/Johannelund B, GD, N, P, S, SV, VG 


 Paul Josefsson LC Eksjö SM,  
 
 
Kontaktperson Diabetes:  
 Bergt Fransén LC Linköping/Valla B, GD, SM, SV, VG    
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Kommittén för framtidsfrågor, utveckling och utbildning 
Ordförande: Bengt Grönvall LC Perstorp A, B, N, P, S, SM, SV, U, VG  


    Bengt-Arne Bengtsson LC Tranemo  GD,  


 Inger Löv LC Gävle/Ankaret Nom. Av en klubb i GD 


  Ralf Melin LC Saltsjöbaden   Nom. av 2 klubbar i A 


  


  Följande tre personer utses av  LCI t o m 2006-06-30: 


MDEO Bengt-Arne Bengtsson LC Tranemo Nom. Av en klubb i VG 


 Inger Löf LC Gävle/Ankaret B, GD, N, P, S, SV, U, samt    
   Av tre klubbar i VG 


MDMO Bengt-Arne Bengtsson LC Tranemo P, 


 Lars Eriksson LC Tierp B, SV, U, VG 


 Elisabet Lindqvist LC Solefteå/Nipsippan GD, N,  


MDLDC Peter Dânilo LC Södra Sandby B, P, S, VG, samt av en   
   Klubb i U 


 Lennart Löf LC Gävle GD, N, U, 


 Bengt Nyman LC Örebro SV, 


 
Kommittén för hjälpverksamheten 
Ordförande/IRD: Lennart Ahrnlund LS Örnsköldsvik A, SV, VG 


 Alf Bakken LC Gagnef/Floda Nom. Av två klubbar i VG 


Ordförande: Lennart Ahrnlund LS Örnsköldsvik GD, SM,  


 Bengt Almqvist LC Karlskrona Nom. Av en klubb i GD,  


 Alf Bakken LC Gagnef/Floda B, N, 


Ledamot/Diabetes Bengt Fransén LC Linköping/Valla B, GD, SM, SV, VG    


Ledamot:Handikapp Alf Bakken LC Gagnef/Floda  VG, 


 Börje Jonsson LC Östersund B, GD, N, SM, SV, 


   Samt 2 klubbar i VG 


Ledamot. Lennart Ahrnlund LS Örnsköldsvik P, S, 


 Alf Bakken LC Gagnef/Floda P, S, SV,  


 Börje Jonsson LC Östersund A, P,  


 Alf Werner LC Ludvika A 


Ledamot/IRD Lennart Ahrnlund LC Örnsköldsvik N, U, VG 
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Ledamot/IR Bengt Almqvist LC Karlskrona GD, SM,  


Ledamot/IR Tony Blom LC Kristinehamn B, 


Katastrofberedskapen två ledamöter   Ordförande är GRO sekreterare IRD  
GRO nominerad av distrikt A 


Ledamot:  Tony Blom LC Kristinehamn   Nom. av en klubb i GD, 


 Monika Nero LC Lindesberg/Kristina B, GD, VG 


 Hans Ullberg LC Örnsköldsvik N, samt En klubb i VG 


  


Kommittén för Barn och Ungdomsverksamhet 
 


Ordförande/YED: Stefan Kanders  LC Arboga Nom. Av en klubb i VG 


 Jan Lofjärd LC Varberg A, GD, P, VG 


Ordförande: Stefan Kanders  LC Arboga N, 


 Gunilla Lilja Persson LC Mölndal/Kvarnbyn S,   


 Jan Lofjärd LC Varberg SV, U,  


 Bengt Nyman LC Örebro B, 


Ledamot/YED Stefan Kanders  LC Arboga B, 


 Jan Lofjärd LC Varberg N, SM 


 Liss Brit Landin LC Gävle/Ankaret GD, 


 Ledamot/BYED Sigvard Johansson LC Alvesta SM, 


 Stefan Kanders  LC Arboga A,  


Ledamot/Leo Lennart Blomberg LC Reng/Höllviken VG 


 Kenneth Persson LC Reng/Höllviken N, samt 2 klubbar i VG 


 Ej valbar nominerad som vGRO 


Ledamot/NO Gunilla Lilja-Persson LC Mölndal/Kvarnbyn GD, SV, VG  


 Bo Sahlén LC Tyresö B,  


Ledamot: Stefan Kanders  LC Arboga P, SV, 


 Gunilla Lilja Persson LC Mölndal/Kvarnbyn SV,   


 Jan Lofjärd LC Varberg S,  


 Bo Salén  LC Tyresö A, P,   


  


 Riksmötet 2009 


Umeå  
Med Lionsklubbarna   
Bjurholm, Holmsund, Nordmaling, Robertsfors, Sävar, Umeå/Teg, Vindeln, Vännäs 
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”PENGAPÅSEN” 
 
 
Kommittèn för Hjälpverksamhet 
 
   


Bakgrund 
 


För Lions hjälpverksamhet har under de senaste 10-12 åren beslut tagits vid 
Riksmöten om insamlingar för internationella projekt. Dessa beslut är tagna i 
demokratisk anda och har med detta den betydelsen att samtliga klubbar har att 
fullfölja en insamling mot detta och efter sin bästa förmåga följa beslutet. 
Det har inte alltid varit lätt att få full förståelse för vissa projekt. Det kan till viss 
del bero på den efterföljande informationen som i allt för hög grad varit mindre 
bra. 
Projekt som har lyckats har haft en stark och informativ projektledare. Många 
klubbar har säkert klarat av det uppsatta målet om informationen har fungerat på 
ett bättre sätt 
Det tillsattes en arbetsgrupp 2003 vid GR mötet i Eskilstuna för att för att utreda 
de brister som nuvarande system har. 
Arbetsgruppens arbete resulterade i ett förslag som benämndes till ”Pengapåsen” 
Införandet av ”Pengapåsen” blev beslutad vid Riksmötet 2004 i Gävle. 
 
 


Syfte 


 


De förslag som framkom från arbetsgruppens arbete var bl.a följande: 
 


• Att säkerställa finansieringen innan ett projekt antages 


• Att skapa en buffert på MD nivå på ett förutbestämt belopp 


• Att hjälpverksamheten och katastrofberedskapen är skilda åt 


• Att kommittèn för hjälpverksamhet får max belopp på 1 
miljon/verksamhetsår 
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Mål 
 


Den verkställande styrelsen, Guvenörsrådet (GR) tillställs de planerade 
insatserna inför det ordinarie sammanträdet i februari. De förslag som inlämnas 
för hjälpverksamhet har då förberetts i kommittèn. Den planerade insatsen 
behandlas i GR och som därefter blir behandlat vid riksmötet i maj. 
Det är riksmötet som slutligen beslutar om vilka aktiviteter som skall 
finansieras. Under efterföljande verksamhets år insamlas så mycket att ”påsen” 
innehåller ca 1.2 miljoner som är Lions målsättning. 
  
 


Inriktning för hantering av projekt 


 


Inom Lions MD 101  finns det 10 distrikt för närvarande som var och en har en 
IRC för bevakande av distriktens hjälpverksamhet. IRC skall aktivt medverka 
till att beslutade projekt drivs fram mot uppsatta mål, och i detta fall även ser till 
att klubbarna medverkar till att betala in den beslutade avgiften, idag är den på 
100:-/medlem. Beslut om denna avgift beslutas vid varje år på riksmötet. 
IRC skall också aktivt medverka till att det projekt som skall fullföljas blir 
presenterat i distriktet för samtliga ZO, ingen skall känna att det är obekanta mål 
För att IRC skall klara denna uppgift bereder hjälpkommittèn och redaktören ett 
fullödigt informationsmaterial. 
 


Sammanfattning  
 


För att Lions skall kunna bedriva en klok och organiserad verksamhet för sin 
hjälpverksamhet behöver distrikt och klubbar klara riktlinjer för de projekt som 
är aktuella och att bra informationsmateriel finns framtaget. 
Det projekt som blir beslutat skall drivas av utsedd projektledare. För att 
samtliga medlemmar i varje distrikt skall kunna följa arbetet förutom IRD skall 
även redaktören för The Lion inneha fullödig information för att kunna återge 
det aktuella läget till samtliga medlemmar över pågående verksamhet. 
 
LCI bidrag får inte räknas in som en del av intäkterna. Detta bidrag blir ett 
komplement som förstärker projektet.  
Beslut på insamling av pengar till hjälpverksamhet sker vid varje Riksmöte med 
IRD som är föredragande om nivå och inriktning. 
 
IRD Lennart Ahrnlund 
2006-02-05 
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Rapport till GR 2005-2006 inför GR-mötet den 24-26 februari 2006 


 
 
 


RAPPORT FÖR LEOVERKSAMHETEN 
PERIODEN 2005-10-23 – 2006-02-17 


 
 
I perioden 3 – 6 november var undertecknad med som representant för 101-S vid  Europa 
Forum i Stuttgart. Hela Forum genomsyrades av en LEO-anda och vid de olika seminarierna 
framhöll både nuvarande IP Ashok Mehta som pågående IP Jimmy M Ross, betydelsen av 
LEO för hela Lionsrörelsen. 
 
Man har även nu släppt på den övre gränsen för åldern för att vara LEO, vilket kan möjliggöra 
en mera mjuk övergång från LEO till Lions. 
 
Jimmy M Ross gick så långt i sitt uttalande, att han tänkte låta LEO vara en viktig del av sitt 
verksamhetsår. Vi kommer säkert att få höra mera om detta efter att han tillträtt som IP. 
 
Den 16 november 2005 var jag på ett informationsmöte i Karlstad, då hade jag möjligheten att 
berätta om LEO för representanter för zon 7 i distrikt 101-B. Förhoppningsvis kan denna zon 
starta en LEO-klubb inom detta verksamhetsåret.  
 
Den 12 januari 2006 var undertecknad, samt representanter för LEO Sundet på ett 
informationsmöte hos LC Perstorp. Efter mötet har jag förstått att klubben ännu inte är mogen 
att ta steget fullt ut och starta en LEO-klubb. 
 
Inom 101-SM pågår ett arbete med att starta en klubb i Karlskrona. 
 
LEO-Göteborg kommer att vara arrangerande LEO-klubb för LEO Riksmöte som hålls 
samtidigt med Lions Riksmöte i Trollhättan 25-27 maj 2006. 
 
Arbetet och engagemanget hos befintliga LEO-klubbar är stimulerande, men jag önskar att 
fler distrikt arbetade aktivt med att starta fler klubbar. 
 
Eftersom jag kommer att närvara vid GR-mötet i Karlskrona 25-26 februari, är jag mycket 
intresserad av att ställa upp på eventuella frågor, där jag kanske kan ge tips och råd för den 
framtida utvecklingen av LEO-rörelsen. 
 
 
Vellinge 2006-02-17 
 
Kenneth Persson 
LEO-ansvarig 
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Dagsläget på LEO-fronten ser enligt dessa samtal ut enligt följande: 
 
101-A Inga aktiviteter för att starta ytterligare en LEO-klubb 
101-B En zon i distriktet arbetar på att starta upp en LEO-klubb i Värmland. Stort 


informationsmöte kommer att hållas i Karlstad den 16 november där både Lions, 
presumtiva LEO och undertecknad kommer att deltaga 


101-GD Inga aktiviteter för att starta ytterligare en LEO-klubb 
101-N Inga aktiviteter för att starta någon LEO-klubb 
101-P Inga aktiviteter för att starta någon LEO-klubb 
101-S Inga aktiviteter för att starta ytterligare en LEO-klubb 
101-SM Inga aktiviteter för att starta ytterligare en LEO-klubb 
101-SV LC Perstorp har inbjudit till informationsmöte den 12 januari 2006 där Lions, 


scouterna och undertecknad kommer att deltaga. Ett möte med ambition att 
kunna starta upp en LEO-klubb i Perstorp 


101-U Inga aktiviteter för att starta upp ytterligare en LEO-klubb 
101-VG Samtal pågår i distriktet att under innevarande verksamhetsår kunna starta en 


eller kanske två LEO-klubbar 
 
I de samtal jag har fört med de olika distrikten visar att många klubbar har för lite kunskap om  
LEO-verksamheten och vad det kan innebära för stimulans för den egna klubben samt den  
potentiella möjligheten att på sikt få in yngre medlemmar i klubbarna.  
 
Undertecknad hjälper mycket gärna till med information om jag får reda på var denna  
informationen saknas och behövs. Detta kan ske både per telefon, mail eller vid personliga  
besök på ex vis zon-möten eller distriksmöten. 
 
 
 
 
Kenneth Persson 
LEO kontaktperson 
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Rapport från Humankommittèn till GR-möte 24-26/2-2006 
 
 
Under perioden från förra GR-mötet i november uppe i Östersund har följande hänt och 
diskuterats. 
 
I januari har ett NSR möte genomförts i Kuusamo långt upp norra Finland, vi var ett tjugotal 
från Sverige som träffade våra kollegor i Norden. Ett kortare GR-möte hölls och där bl.a ny 
organisation beslutades.  
IRD rapporterade också lite kort om pågående projekt och samtalade med övriga IRD i 
Norden. Som komplement till denna rapport läs IR nytt som är utskickad till IRC. 
Det beslutades om ett projekt som Sverige har ansvar för, Restaurangskola i Oradea i 
Rumänien, tidsperiod 2007-2009 
Ingen höjning av NSR avgiften togs, fortfarande 10:-/medlem och år 
 


Projekt 
Grozny 
Reservdelar till pumpanläggningen i Grozny har under tiden från Riksmötet i Halmstad  legat 
i förråd hos JOSAB. Många samtal och e-post har behandlat frågor runt detta. I de senaste 
svaren från PHO har en islossning inträffat, i utskickat brev kan vi läsa om vad som gäller. 
Kort sammanfattning, vi skall vara klara i mitten av mars och då blir det rapport vid riksmötet 
i Trollhättan. 
 
Novocybkov 
I Novocybkov pågår som alla vet renovering av Hus B, det fortlöper planenligt enligt de 
rapporter som projektledare Monica Antonsson och Anders Rönnholm har meddelat. Vad som 
kan bli en nöt att knäcka på slutet är ekonomin, vi kan ha tappat i nivå pga dollarkursen var 
mindre bra före jul. Vi följer utvecklingen och återkommer. Almanackan är avslutad. 
Det finns nu en ekonomisk värdering för Hus C som innebär att barnkliniken kommer att 
kosta ca 4 miljoner rubel = ca 1.3 miljoner SEK. För hela husets renovering med polikliniken 
bli summan den dubbla. Jag tycker för min del att skall Lions fortsätta med sin upprustning så 
är det prio på barnkliniken och att myndigheterna i Bryansk tar själva ett ansvar för 
polikliniken. 
 
Övrigt 
Avslut har gjorts på Puiati, Viljandi och Maarja Village, rapporter är utskickade till alla 
distrikt. 
För garantier finns en summa kvar under 2-5 år. 
En beskrivning över hantering av ”Pengapåsen” har framtagits och är delgiven till GR för 
hantering och beslut. 
    
Förslag till beslut av GR 
 
Att fastlägga beskrivning av hantering av ”Pengapåsen” 
Att ta ett inriktningsbeslut om fortsatt verksamhet för Hus C, barnkliniken 
 
IRD Lennart Ahrnlund 
Strömsön 2006-02-05 
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CONTROLLERFUNKTIONEN INOM MD 101 


 
Uppdraget 
 
Vid Guvernörsrådets (GR) möte  nr 1, 2005-07-01, i Hongkong tog GR i, §15 Utse 
utredningsgrupper följande beslut: 
”I pkt 3 Översyn av Controllerfunktionen kommer PGRO Finn Bangsgård att utreda 
och avlägga rapport vid GR-mötet i november” 
 
VU beslöt vid sitt möte 2005-09-17 – 18 att ändra avrapportering datum till 2005-11-
23. Se VU´s protokoll nr 2  § 13 Beslutskontrollen punkt 10: 
”Controllerfunktionen. PCC Finn ombedes inkomma med förslag senast 23/11 2005”.  
 
Bakgrund 
 
MD 101 Sverige har för handläggning och kontroll av sin ekonomi följande 
organisation: 
• En anställd ekonom med placering på MD´s kontor i Stockholm med ansvar för 


MD´s medelshantering såsom verkställande av betalningar, den löpande 
bokföring, de skatteredovisningar som MD enligt gällande lagstiftning skall göra 
och utarbetande av bokslut. 


• En, av Riksmötet vald controller med övergripande ansvar MD´s ekonomi. 
• En kommitté med uppgift att lägga förslag på placering av MD´s likvida medel på 


penningmarknaden. 
• En, av Riksmötet, vald lekmannarevisor. 
• En, av Riksmötet vald, auktoriserad revisionsfirma. 
 
Stadgar 
 
1. Utdrag ur stadgar för Multipeldistrikt 101, Sverige: 


§11  
” Verkställande utskottet består av guvernörsrådets ordförande, vice ordförande, 
guvernörsrådets närmast föregående ordförande samt multipeldistriktets 
controller”. 
§12b: 
”Multipeldistriktets controller skall ha goda kunskaper i och dokumenterad 
erfarenhet av ekonomisk redovisning”. 


 
2. Utdrag ur Revisionsreglementet för Lions Clubs International MD 101 Sverige: 


§1: 
Revisorerna utgör ett demokratiskt instrument under Riksmötet för att utvärdera, 
effektivisera och kontrollera all verksamhet som bedrivs inom MD 101Sverige. 
Revisorerna är oberoende i förhållande till alla övriga organ inom MD 101Sverige. 
§2: 
”Revisorerna granskar i den omfattning som följer av god revisionssed all 
verksamhet som bedrivs inom guvernörsrådet och arbetsutskottet samt 
kommittéer och projektgrupper……” 
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§4: 
”Multipeldistriktet har två revisorer samt ersättare. 
Minst en av revisorerna skall vara auktoriserad revisor”. 
(Utdragen hämtade ur Handbok 2005 – 2006 Lions Club International 
Multipeldistrikt 101 Sverige). 
 


Begreppsdefinitioner 
 
• Intern kontroll 


I Sverige använder Föreningen Auktoriserade Revisorer (FAR) följande 
definitionen knuten till aktiebolagens formuleringar: 
 
”Kontrollen över bokföringen, medelsförvaltningen och bolagets ekonomiska 
förhållanden i övrigt omfattande de delar av bolagets organisation och rutiner som 
säkerställer 


• Att redovisningen blir riktig och fullständig samt 
• Att bolagets resurser inom ramen för ABL, bolagsordning och eventuella 


bolagsstämmodirektiv disponeras endast i enlighet med styrelsens och VDs 
intentioner” 


 
FAR framhåller vidare: 
 
”Ett bra system för intern kontroll ska också minska risken för att fel i det dagliga 
arbetet, såväl avsiktliga som oavsiktliga leder till fel i redovisningen eller förluster för 
företaget. Men den interna kontrollen kan inte fånga upp alla fel. Intern kontroll kostar 
pengar. Kostnaden för kontrollen måste alltid vägas mot den fördel i form av minskad 
risk som den kan ge. 
 
Till intern kontroll hör att ansvars- och arbetsfördelning är genomtänkt och fungerar. 
Attest- och rapportsystem måste vara ändamålsenliga. En bra ansvarsfördelning 
innebär bl.a. att ingen person ensam ska kunna hantera en transaktion i alla 
led……… 
Intern kontroll hjälper företaget att utnyttja sina resurser väl, skydda sina tillgångar, 
ge tillförlitlig finansiell rapportering och efterleva lagar och regler”. 
 
”Internationellt har intresset för intern kontroll ökat, vilket skapat viss 
begreppsförvirring. För att undvika detta har Committee of Sponsoring Organizations 
of the Treadway Commission COSCO  antagit en bredare definition än den FAR har. 
COSCO´s definition lyder i översättning: 
 
Intern kontroll är en process genom vilken företagets styrelse, ledning och annan 
personal skaffar sig rimlig säkerhet om att företagets mål uppnås på följande 
områden: 
• Verksamhetens ändamålsenlighet och effektivitet 
• Den ekonomiska rapporteringens tillförlitlighet 
• Efterlevnaden av tillämpliga lagar och förordningar” 
(se FAR´s revisionsbok 2004 sid. 27 o. f.) 
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• Lekmannarevisor 
 
I samband med handläggning av Utkast till lagrådsremiss med förslag till en 
ny aktiebolagslag där det föreslogs att benämningen ”Lekmannarevisor” avsågs 
bli ersatt med begreppet ”verksamhetsgranskare” uttalade FAR: 
”Som FAR framhöll vid remissmötet den 8 mars 2004 ingår det emellertid även i 
bolagsrevisorns uppgifter att särskilt inom ramen för förvaltningsrevisionen 
granska bolaget verksamhet. FAR anser därför att den föreslagna benämningen 
”verksamhetsgranskare” kan ge upphov till missförstånd. FAR föreslår i stället 
benämningen ”allmän granskare” alternativt ”allmän granskningsman” eller 
”lekmannagranskare 


 
I den nya aktiebolagslagen används dock i 10 kap. 1§  begreppet lekmannarevisor 
 
I nya aktiebolagslagen kap 10 §3 görs följande definition av lekmannarevisor ś 
uppgifter: 
”Lekmannarevisorn skall granska om bolagets verksamhet sköts på ett 
ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt och om bolagets 
interna kontroll är tillräcklig. Granskning skall vara så ingående och omfattande som 
god sed vid detta slag av granskning kräver”. 
 
Begreppen ”bolag”, ”styrelse” och ”VD” torde, enligt min mening, i tillämpliga delar 
kunna appliceras även på en ideell förening som Lions. Kanske kan kraven ur etisk 
och moralisk synvinkel ställas högre eftersom en organisation som Lions för att 
kunna leva upp till sitt ändamål är beroende av allmänhetens förtroende. Ett 
förtroende som måste vara helt och fullt och som inte tål att naggas ens aldrig så lite i 
kanten. 
 
Revision av MD´s verksamhet 
 
MD 101 Sverige hade fram till Riksmötet i Örebro 2002 en revisionsorganisation som 
bestod av två förtroendevalda lionsmedlemmar varav minst den ene skulle vara 
auktoriserad revisor.  
 
För revision av MD´s verksamhet upphandlar MD sedan verksamhetsåret 2003/2004 
ett auktoriserat revisionsbolag som utser en auktoriserad revisor för uppdraget. Den 
auktoriserade revisor som detta bolag utser att handha revisionen kan under några 
år förväntas behöva ha en verksamhets sakkunnig person inom Lions till sin hjälp. 
D.v.s. en person som är väl förtrogen med den verksamhet som Lions bedriver och 
hur verksamheten bedrivs. Detta behov torde emellertid klinga av över tid allt 
eftersom revisionsbolaget samlar på sig erfarenhet av sitt uppdrag. 
 
Den person som den auktoriserade revisor kan ha som bollplank i dessa frågor kan, 
enligt mitt förmenade antingen vara MD´s controller eller MD´s lekmannarevisor.  
I dag väljer Riksmötet en lekmannarevisor för detta uppdrag. 
 
Det är viktigt att påpeka att den omständighet att verksamheten har en 
lekmannarevisor inte fritar auktoriserade revisorn från ansvaret för den totala 
verksamhetsgranskningen d.v.s. såväl den rent bokföringsmässiga som den 
förvaltnings- och beslutsmässiga.  
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Erfarenheter av det nuvarande systemet. 
 
MD 101 har sedan många år haft ett utskott, omväxlingsvis benämnt antingen 
Arbetsutskottet (AU) eller Verkställandeutskott (VU). Antalet ledamöter har varierat 
från 3 till 5. 
 
Riksmötet i Malmö 2001 beslöt att utskottet skall kallas Verkställande utskottet (VU) 
och att det skulle ha 5 ledamöter. Efter ett år föreslog Guvernörsrådet Riksmötet att 
antalet ledamöter i VU skulle minskas med 1 till 4, förslaget antogs av Riksmötet. 
VU består i dag av 4 ledamöter, Guvernörsrådets ordförande (GRO), Närmast 
föregående ordförande (IPGRO), Guvernörsrådets vice ordförande (VGRO) och 
controller. 
 
Utskottets arbete styrs av den gällande delegationsordningen och av de uppdrag 
som Guvernörsrådet hänskjuter till utskottet antingen för utredning eller för 
verkställighet. I utskottet ingår sedan långt tillbaka en ledamot med ansvar för MD´s 
ekonomi. 
 
MD´s ekonomihantering/bokföring har under de senast 15 åren merendels varit 
utlokaliserad utanför MD´s kontor. I och med att MD anställde en ekonom kunde 
funktionen återföras till kontoret i Stockholm. Det har efter detta diskuterats om MD 
har behov av en controller eller inte. Jag upplever att det vid ställningstagande i detta 
ärende är viktigt att de tre interna roller som finns inom MD för den nuvarande 
organisationen för den ekonomiska hanteringen, ekonomen, controllern och 
lekmannarevisor, genomlyses för att utgöra beslutsunderlag för GR. 
 
Överväganden 
 
Jag har vid arbetet med denna utredning gjort följande överväganden: 
 
1. MD´s ekonom 


Fördelen av att ha en ekonom anställd på kontoret och därigenom kunna ”ha 
ekonomin inom eget hus” torde vara vida överlägsen det tidigare systemet med 
utlokalisering av funktionen. 
 
Vilka uppgifter kan då delegeras till ekonomifunktionen på kontoret? Naturligtvis 
allt som har med löpande ekonomihantering att göra. En centraliserad 
ekonomihantering bör säkerställa en effektiv, snabb och säker handläggning. 
Det skall dock i sammanhanget framhållas vikten av en bra ansvarfördelning och 
att ingen ensam kan hantera en transaktion i alla led. 


 
Verkställande utskottet är i enligt med nu gällande delegationsordning 
arbetsgivare för de anställda vilket utgör en komplikation om en av de anställda 
kommer att ingå i VU på ett mer ingående och permanent sätt. Det kan 
visserligen framhållas att jäv kan tillämpas, d.v.s. att den anställde inte deltar i 
diskussion och beslut när det på ett eller annat sätt berör MD´s personal men 
detta uppväger, enligt mitt förmenande, inte komplikationen.  
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Det är, som jag ser det, en klar fördel att ha den som sköter MD´s ekonomi är 
närvarande vid GR möten eftersom man då kan ha inte bara en dagsaktuell 
ekonomisk rapport utan också möjligheten att ställa frågor till den som dagligen 
arbetar med MD´s ekonomi. Det torde också innebära att beslut av ekonomisk art 
kan vila på säkrare grund. Denna fördel skall dock vägas mot kostnaden, såväl 
ekonomisk som tidsmässigt, men fördelen måste, enligt mitt förmenade, ändå väl 
uppväga kostnaden. I vart fall bör, som jag ser det,  MD´s ekonom närvara vid GR 
mötet  i november, för presentation av bokslut,  och i februari, för presentation av 
budget för kommande verksamhetsår.  
 
I samband med VU´s möten torde i normala fall en skriftlig ekonomisk rapport 
vara tillräcklig.  


 
2. MD´s controller 


Det torde även med en controller vara möjligt att vid GR och VU möten få en 
dagsaktuell ekonomirapport men svar på mer detaljerade frågor rörande den 
ekonomiska rapporten torde vara svåra att besvara utan att ha MD´s ekonom 
närvarande. I detta sammanhang torde det vara på sin plats att pekar på att när 
ekonomifunktionen vara utlokaliserad var den som skötte MD´s bokföring i princip 
med vid alla GR möten.  
 
Att som  medlem veta att det finns en särskilt vald person med adekvat kunskap 
som har till uppgift att löpande se till att MD: 


- utnyttjar sina resurser väl,  
- skydda sina tillgångar,  
- ger tillförlitlig finansiell rapportering  
- och efterlever lagar och regler  


borde kännas som en trygghetsgaranti. Detta ansvar bör, som jag ser det, inte 
läggas över på en anställd med tanke på att den anställde vid eventuell 
revisionsanmärkning skulle kunna tvingas sluta sin anställning.  


 
Det är i detta sammanhang också viktigt att påpekar att det inte finns något krav 
på att den vi väljer till GRO skall ha ekonomiska kunskaper, utan där torde 
ledaregenskaperna vara viktigare. Även detta talar, enligt mitt förmenande, till 
förmån för en vald controller. 


 
3. MD´s lekmannarevisor 


En lekmannarevisor kan i mångt sägas ha en roll liknande en controller d.v.s. att 
se till att företaget sköts på ett korrekt sätt men att kontrollen som regel görs som 
en eller ett fåtal punktinsatser under året.  
 


4. Jag har vid min utredning kommit till ståndpunkten att en löpande kontroll av att  
beslut fattas och genomförs i enlighet med reglerverket är att föredra framför en 
årlig punktinsats. Detta talar till förmån för en controller. 
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Förslag 
 
Jag föreslår, med hänvisning till ovanstående att GR beslutar att: 
 


1. se över och eventuellt bredda kravspecifikationen i §12b Stadgar för 
multipeldistrikt 101 Sverige, rörande multipeldistriktets controller, med en 
tilläggsskrivning om bred kunskap och stor erfarenhet av den verksamhet 
Lions bedriver. 


2.  att GR inom ett tidsperspektiv av tre år föreslår Riksmötet att funktionen 
lekmannarevisor avvecklas. 


 
Örby i november 2005 
 
 
Finn L Bangsgaard 
Av GR utsedd utredare. 
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LIONS HJÄLPVERKSAMHET/HUMANKOMMITTE 
 
IR Nyheter februari 2006 
Nytt år och nya möjligheter.  Det finns hela tiden utmaningar inom vår verksamhet, Lions ser 
bara möjligheter. 
Att ge hjälp till de som behöver vårt stöd, en rad i vår etik.   
Det har hållits ett NSR- möte i Kuusamo uppe i norra Finland och ett kortare GR-möte den 
19-22/1-2006. Vi fick uppleva en mycket stark kyla utomhus (-30 grader), myggfritt. 
 
 
Vad diskuterades? 
Att få träffa Lions kollegor är viktigt. Som för min del, att få träffa samtliga IRD från de 
övriga Nordiska länderna och byta erfarenheter om vilka projekt som pågår. Vi har många 
likvärdiga frågor inom klubbar och distrikt. Här fick jag höra hur bl.a Danmark och Norge 
har lagt upp en projektkatalog som de kallar för miniprojekt. Jag är övertygad om att vi kan 
få till något liknande. Jag skall prata med alla Ni IRC i distrikten och se vad vi kan 
åstadkomma.  
 
Följande informerades och beslutades under NSR och GR-mötet: 
Beslutades om nästa NSR projekt som Sverige är ansvarig för, Restaurangskola i Oradea, 
Rumänien. Tidsperiod 2007-2009. Vår avgift på 10:-/medlem är oförändrad. Norge hade lagt 
en motion om en höjning på 10:- men det blev avslag. Sverige var enig med Norge. Här tror 
jag att en förändring kommer nästa år.  
En beskrivning är framtagen som talar om hur vi skall hantera ”Pengapåsen”. Är nu ute på 
remiss  i distrikten. Förhoppningsvis kan ett beslut fattas vid GR i Karlskrona.  
Inga motioner har inkommit  
 
Projekt: 
1.      Puiatu,Viljandi 2003-2005 är avslutat. Rapport utskickad.  
2.      Maarja Village är avslutat, rapport utskickad, pengar fins reserverade för garantier 
3.      Novocybkov, Hus A är klart. Hus B är under renovering och har besiktats av Melker 
vid besök i nov. Skall vara klart i juni. Rapport från Melker är utskickad. 
4.      Reservdelar till pumpanläggningen i Grozny, dessa kommer att skickas i februari och 
under mars kommer jobbet att genomföras. Äntligen ett positivt besked. Se brev som 
skickats. 
 
 
 
 
Strömsön 2006-02-03 
 
 
IRD Lennart Ahrnlund 
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2006-01-27 
 
 
 
 


Riksmötet 2006 
 
 
Förslag nr 2 
Angående ändring av §§ 2 och 4 i arbetsordningen 
 
 
 
Bakgrund 
Guvernörsrådet har, inom ramen för den kommittéorganisation som fastställdes av RM 2005 i Halmstad, 
beslutat om följande organisation för kommittén för hjälpverksamhet samt för kommittén för 
ungdomsverksamhet. 
 
 
Kommittén för hjälpverksamhet 
 
Kommittén skall fr. o. m 2006-07-01 bestå av ordförande tillika IRD och två ledamöter. Kommittén skall 
handlägga nationella och internationell hjälpprojekt samt handikappfrågor. Ordförande/IRD och 
ledamöter väljs på ett år och kan väljas om en gång. Första gången val sker, väljs dock en ledamot för 
ett år för att året därpå nyval sker på denna befattning. 
 
Kommittén för ungdomsverksamhet 
 
Kommittén skall fr. o. m 2006-07-01 bestå av ordförande tillika YED, BYED samt en ledamot. Kommittén 
skall handlägga ungdomsutbyte, lägerverksamhet, kampen mot ungdomars drogmissbruk samt LEO. 
Ordförande/YED, BYED samt en ledamot väljs på ett år och kan väljas om en gång. Första gången val 
sker, väljs dock en ledamot för ett år för att året därpå nyval sker på denna befattning. 
 
Förslag till ändringar i §§2 och 4 i arbetsordningen 
 
Guvernörsrådet föreslår Riksmötet 2006 besluta 
 
- att §2 i arbetsordningen fr.o.m. 2006-07-01 ändras enligt 


 
Kommittén skall bestå av ordförande tillika IRD och två ledamöter. Kommittén skall handlägga nationella 
och internationella hjälpprojekt samt handikappfrågor. Ordförande/IRD och ledamöter väljs på ett år och 
kan väljas om en gång. 
Övergångsbestämmelser: Första gången val sker, väljs dock en ledamot för ett år för att året därpå nyval sker på denna befattning. 
 


- att §4 i arbetsordningen fr.o.m. 2006-07-01 ändras enligt 
 
Kommittén skall bestå av ordförande tillika YED, BYED samt en ledamot. Kommittén skall handlägga 
ungdomsutbyte, lägerverksamhet, kampen mot ungdomars drogmissbruk samt LEO. Ordförande/YED och 
BYED samt en ledamot väljs på ett år och kan väljas om en gång. 
Övergångsbestämmelse: Första gången val sker, väljs dock en ledamot för ett år för att året därpå nyval sker på denna befattning. 
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Oskarshamns lägret 
 
Efter ett antal år med negativ trend är nu kapitalet i fonden för Oskarshamns lägret 
åter uppe i ca. 350.000:- . Samma summa som under mitten av 90-talet. 
 
Mitt förslag är därför att vi inför nästa verksamhetsår sänker utdebiteringen från 20:- 
till 10:-/medlem.  
 
Hans Folkesson 
YED 
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Delrapport från ungdomskommittén, januari 2006. 
 
 
Australien. Vi har haft 5 ungdomar från Australien i Sverige under december/januari. 
Enligt rapporter från ansvariga YEC har det fungerat mycket bra. 
 
Årets svenska läger. Lägerkommitteerna från samtliga 3 läger har skickat kopior på 
protokoll från förberedelsemöten. Så här långt ser allt ut att fungera tillfredställande. 
Totalt sett är vi något överbokade men erfarenheten säger att det blir avhopp mot 
slutet. Glädjande är att vi verkar kunna fylla kvoten med svenska ungdomar på alla 
läger. 
 
Utgående ungdomar. Samtliga distrikt har fått sina fördelningar. Totalt är 85 platser 
fördelade. Förra årets populäraste land var Italien som stod i en klass för sig.  
I år var populäriteten fördelade på lite fler länder som: England, Irland, Frankrike, 
Spanien och Portugal. Särskilt förvånande är Frankrike. Tidigare år har det känts att 
man mer eller mindre måste tvinga dem dit. 
 
Bland de Nordiska länderna är Danmark no1 med 8 platser.  Därefter Finland med 3, 
Norge 2 och Island 1. Det är lite tragiskt att vi inte kan skicka fler hit. Tyvärr är det 
många ggr klubbarna själva som är orsaken. Jag har flera ex. på klubbar som lämnat 
in ansökningar där namnen inte är klara. Trots detta kan de inte tänka sig ett Nordiskt 
land. 
 
Den 15 februari skall defenetiva ansökningar vara mig tillhanda. 
 
 
Vetlanda 06-01-18 
 
Hans Folkesson 
YED 101SM 
 
 
 
 
Rapport från ungdomskommittén inför GR-mötet februari 2006, Karlskrona. 
 
Som skrivs i rapporten enligt ovan så händer inget speciellt fram till den 15 februari. 
Ungdomskommittén återkommer därför med en utförligare sådan inför nästa möte i 
maj. 
 
Alseda 06-02-07 
 
Hans Folkesson 
YED 101SM 
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Tyresö den i februari 2006 
 
 
Rapport till Guvernörsrådet 
Multipeldistrikt 101, Sverige 
 
Från Antidrogkommittén 
 
 
Till Guvernörsrådsmötet den 24 – 26 februari i Karlskrona. 
För perioden från GR 3 i Östersund, den 12 - 13 november, till dags dato har Kommittén för 
Antidrogverksamhet följande att rapportera; 
 
CAN 
Deltagit i två styrelsemöten hos CAN 
Torsdagen den 1 december 2005. Punkter som avhandlades var bl a;  
- Rapport från kommittéer och anslutna organisationer 
- Personval till representantskap 
- Rapporter från möten och sammankomster.  
 
Torsdagen den 16 februari. Punkter som avhandlades var bla: 
- Rapport från forskningsgrupp SoRAD, vid Stockholms Universitet, om utvecklingen av 
   alkoholkonsumtion och alkoholvanor.  
- Rapporter från kommittéer och anslutna organisationer 
- Verksamhetsplan och budget för 2006 
- Ansökan till Socialdepartementet om bidrag för verksamheten 2007 – 2009 
 
Nästkommande styrelsemöte torsdagen den 19 april.  
 
 
Onsdagen den 16 november deltog MDNO Bo Sahlén och vMDNO Gunilla Lilja i konferensen 
Förebygg.nu i Göteborg. En mötesplats med utställning, teori och praktik samt med forskare, 
politiker och praktiker kring drogfrågor, i såväl lokala och nationella som globala perspektiv.  
Konferensen omfattade dagarna 15 – 17 november och programmet innehöll 42 olika seminarier 
av vilka vi närvarade vid;  
- ”Är droger coolt” – en presentation av en studie med fokus på hur droger exponeras i unga 
    människors värld 
- ”Erfarenheter från förebyggande arbete på en gymnasieskola i centrala Göteborg” – Hur ett 
    förebyggande arbete startas på en gymnasieskola när nästan allt material och alla program  
    som finns att tillgå är avsedda för grundskolor? 
- ”Århundradets kärlekssaga” – En berättelse av och med Märta Tikkanen.  
 
Arrangörer för Förebygg.nu var bl a Länsnykterhetsförbundet, Mobilisering Mot narkotika, Hela 
Människan, Folkhälsokommittén, Kunskapskällan, CAN, Drogförebyggarna, Alkoholkommittén, 
IOGT-NTO m fl. 
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I samarbetet med Tullverket, under lionårets tema ”Kampen mot våld och droger”, har Tullverket 
framställt ett utbildningsmaterial kring narkotikahundar som inom kort kommer att  distribueras 
till distriktens kommittéansvariga.  
 
Kampanjen kring ”Knarkhundar/narkotikahundar har mottagits positivt och insamlingsaktiviteter 
är startade i  flera distrikt. Övriga distrikt har som avsikt att starta aktiviteter under det kommande 
verksamhetsåret.  
   Ett muntligt avtal är träffat med Tullverket om samarbetet. Ett förslag till skriftligt 
samarbetsavtal har utformats av Tullverket och tillsänts vår organisation som godkänt och 
returnerat till Tullverket. Det slutliga, skriftliga avtalet beräknas föreligga inom kort för ett 
undertecknande av parterna.  
Bil 65b –  beträffande Sveriges Lions samarbete med Tullverket 
 
 
Lördag – söndag den 11 – 12 mars genomförs multipeldistriktets Lions-Quest och Narkotika-
konferens. Deltagare är distriktens Lions Quest och Antidrogansvariga.  
Plats Scandic Hotel, Upplands Väsby.  
 
På dagordningen bl a; 


- Hur arbetar jag med Lions Quest i min klass 
- Senaste nytt från fältet, bl a gymnasiekurserna  
- CAN – om droger och drogsituationen i Sverige 
- Marc Carlberg presenterar Basta Kollektivet 
- Rapporter från distrikten 


 
Höstens seminariehelg, som var mycket värdefull och givande, gav deltagarna goda idéer och 
uppslag för den kommande verksamheten. Målsättningen är att den kommande sammankomsten 
skall ge deltagarna samma goda behållning och motivation inför det fortsatta arbetet. 
 
 
 
 
Tyresö som ovan 
Bo Sahlén MDNO 
LC Tyresö 
Kommittéordförande 
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Bil 1 
 


Projekt Knarkhundar 
 
 
Efter kontakter med tullverket har NO Bo Sahlén och GRO Lennart Löf kommit fram till följande 
överenskommelse. 
I arbetet med att motverka användandet av droger så är en av de viktigaste områdena att stoppa 
införseln av knark vid våra gränser mot utlandet. Då tullverket ej får de anslag från staten som 
krävs. för att ha en effektiv gränsövervakning mot införsel av knark, så är Lions insatser med att 
sponsra knarkhundar av stort värde. Detta arbete är också i linje med Lions tema för detta 
verksamhetsår LIONS MOT VÅLD OCH DROGER. 
 


1. Lions (Distrikt, Zon eller klubb) sponsrar upplärning av knarkhund. 
 


2. Anskaffning och upplärning av hunden sköts av tullverket. 
 


3. Lions får namngiven hund som sponsras 
 


4. Lions får fortlöpande information om hundens arbete och beslag som knarkhund inom 
tullverket. (En knarkhund har en arbetsperiod på ca 10 år) 


 
5. Hunden placeras av tullverket inom någon av tullens arbetsregioner i Sverige. 


 
6. Inköp av hund och upplärning av hunden bekostas av lions upp till max  70 000:- 


 
7. Efter beslut om inköp av hund skall ett kontrakt, mellan tullverket och Lions sponsor, 


upprättas. 
 


8. Hund och förare kan ställa upp, vid möten och andra träffar som anordnas av Lions, 
för demonstration och information om tullens knarkbekämpande verksamhet. 


 
Hittills har distrikt 101-S överlämnat en hund. Distrikt 101-B har beslutat att distriktet skall 
sponsra en hund. 
 
 
 
Dag som ovan 
 
Lennart Löf 
GRO 
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LIONS-QUEST Besöksadress Telefon Telefax Bankgiro 592-4170 
Box 79 Norrelid 33 0435/54104 0435/54106 Postgiro 219 13-9 
286 22 ÖRKELLJUNGA 286 31 ÖRKELLJUNGA lions.quest@telia.com 


 
 
  
Rapport till Guvernörsrådets sammanträde      
Karlskrona 2006-02-24—26. 
 
 


Lions-Quest 
 
1. Kursverksamheten 


Under 2005 anordnade vi totalt 76 olika kurser enl. följande: 
Lokal kurs i resp. hemkommun 2 dagar 52 st. 
Central kurs på hotell 2 dagar   4 st. 
Uppföljningskurs  3-5 tim. 13 st. 
Gymnasiekurs  1 dag   2 st. 
Infokurs för lionmedlemmar 1 dag   4 st. 
Info om Lions-Quest i en kommun ca 4 tim.   1 st. 
Vi är i full gång med våra kurser bokade för 2006.  Bl a har vi i Skurups kommun bokat     
in nio kurser, vilket innebär att kommunens hela skolpersonal deltar. 
Utvärderingarna efter varje kurs visar som vanligt mycket nöjda deltagare. Ett brevkort 
till oss från en lärare i sydsverige: 
”Hjärtligt tack för att jag fick vara med på två Lions-Quest dagar. Har aldrig under 
mina 40 år som lärare varit på trevligare och nyttigare studiedagar. Dessutom fick vi 
god mat och fin service av lionmedlemmarna.” 


2. Information om våra kurser 
Annonser med hänvisning till vår hemsida har införts i Fackpressen under januari. 
Lions-Quest hemsida: www.lions-quest.se 


3. Lions-Quest kursmtrl. 
I och med att vårt kursmtrl. för gymnasieskolan nu också är klart så innebär det att vi 
täcker upp från Förskoleklassen (6-åringar) t o m Gymnasiet. 
Vi kommer också att arbeta fram ett kursmtrl. för 0-5 år samt för föräldrarna. 


4. DNO-konferens 
Lions-Quest och Narkotikakommittén kommer att tillsammans anordna en konferens 
i Upplands Väsby för distriktens Narkotikaordförande den 11-12 mars 2006. 
 
Lion Mints 
Lion Mints försäljningen är ett bra sätt att stödja vår ungdom och Lions kamp mot 
droger. Försäljningen har ökat något men jag är tacksam för ett stöd att uppmuntra 
våra lionklubbar till att starta med Lion Mints aktiviteten. Om varje klubb säljer en 
kartong per år täcks i princip administrationskostnaderna för hela Lions-Quest. 
Våra bästsäljare under 2005 är: 
LC Huddinge  25 kartonger 
LC Göteborg/Gathenhielm 13 kartonger 
LC Malmö/Limhamn    9 kartonger 
LC Bjuv och LC Kramfors   6 kartonger 
 
Örkelljunga 2006-02-09 
Ingmar Nordström  
Lions-Quest –Lion Mints ansvarig i MD 101 Sverige 
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Kopia av e-brev sänt till Narkotika-/Antidrogansvariga m fl inom multipeldistriktet med 
anledning av vissa frågor och oklarheter beträffande narkotikahund-projektet 
 
 
From: Bo Sahlén  
To: Ingmar Nordström ; Karl-Johan Olsson ; Gunilla Lilja-Persson ; Östen Byström ; Sven-Olov 
Gustafsson ; Rolf Täljegård ; Edor Oscarsson ; Peter Danilo ; Sten Åkestam ; Mats Forsberg ; Anita 
Lemmel ; Sören Bjurström ; Anita Jacobson ; gro@lions.se ; Willy Bäckström  
Sent: Monday, January 30, 2006 4:19 PM 
Subject: Betr narkotikahundar 
 
Hej lion-vänner! 
  
Skriver detta till er för att reda ut eventuella oklarheter beträffande våra insatser med narkotikahundar 
för Tullverket. 
  
För innevarande verksamhetsår har huvudinriktningen för vårt lion-arbete varit "mot våld och droger" - 
för att citera GRO Lennart Löf i hans anförande på riksmötet i Halmstad. 
  
Eftrer våra inledande kontakter med Tullverket gjorde GRO Lennart en sammanställning över vad som 
överenskommits. Dokumentet, som har distribuerats såväl till DG:s och NO:s, bilägges även detta e-
brev.  
  
Efter inledande upptaktsmöten under hösten -05 har insamlingsarbetet påbörjats i flera av våra distrikt. 
Såväl som klubb- som zon- och distriktsaktiviteter. Från några av distrikten har meddelats att 
insamlingsarbetet kommer att inledas först kommande verksamhetsår eftersom alla distriktsaktiviteter 
redan varit beslutade och påbörjade och det inte funnits utrymme för fler insatser. Allt detta är OK och 
jag ser med förväntan fram emot våra olika resultat. 
  
Eftersom det nu framkommit att något avtal mellan Sveriges Lions och Tullverket ännu ej 
undertecknats vill jag klargöra följande; 
  
Genom våra kontakter på Tullverket har vi förstått att de är mycket positiva till Lions goda initiativ och 
att de också tacksamt tar emot våra insamlade bidrag, avsedda för inköp av narkotikahundar. 
  
Tullverket har på eget initiativ utarbetat ett förslag till avtal mellan parterna - d v s Tullverket och Lions 
Clubs International (Sveriges Lions) 
  
Avtalsföralaget har godkänts och återsänts till Tullverket för slutjustering. 
  
Vid samtal idag med Tullverkets Bertil Höijer fick jag beskedet att han förvänade sig att avtalet bör 
vara slutbehandlat av Tullverkets jurist inom cirka två veckor. Avtalet ommer därefter att undertecknas 
av parterna. 
  


  
Med detta hoppas jag att eventuella tveksamheter är undanröjda och att distrikt som, med hänvisning 
till detta, ännu inte startat upp projektet omgående sätter "full fart". 
  
För eventuella frågor var vänliga kontakta mig på 0708-850280 eller 08-7707845 eller GRO Lennart 
Löf på 026-188676 eller 0702-166116. 
  
Med vänlig hälsning 
  
Bo 
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FUU rapport till GR Karlskrona 25-26 Februari 2006. 
 
Rapport team från 30 på NSR mötet i Kuusamo. 
 
Team medlemmar från Finland ,Norge, Sverige och Danmark var närvarande på mötet som 
leddes av Erkki Laine. Island var inte representerad på mötet. 
Sammanfattningen av medlemsrapporteringen var negativ. Samtliga distrikt i alla länderna, 
utom det finska distriktet där Kuusamo ingår, rapporterade minus per sista december 2005 i 
förhållande till medlemsantalen per den första juli 2005.  
Vad gäller nyklubbsbildningen så var det Finland som kommit längs i att realisera 
målsättningen att öka med en klubb per distrikt  Övriga länder har långt kvar . Ännu finns det 
tid så vi får se per sista juni hur det gått. 
 
Efter att ha studerat medlemsregistret per dagens datum 060209 och jämfört det med 
december siffrorna så inger de positiva signaler. 
Vi har nu totalt i Sverige 14014 vilket är + 74 mot december. Vi har tappat en klubb i N 
distriktet men ökat en i A och S. Visserligen  hade vi ett tapp på 322 från juli 2005 till 
december 2005 men en del kan vi säkert tillskriva fel i registret så vi kanske kan se en början 
till svängning nu per januari och februari. Samtliga distrikt exkl. A har ökat från december till 
dagens siffror. Om nu alla bakdörrar är stängda så kanske vi per sista juni kan se en svängning 
så vi tar tillbaka höstens tapp. 
 
För att hjälpa till med att svänga skutan så har MDMO och MDEO kallat motsvarande 
ansvariga i distrrikten till en ”pep talk” övning på Bromma hotell den 18-19 februari. 
Positivt tänkande ger positivt resultat.  
Bästa GR nu svänger vi in på en ny tid med ökande medlemssiffror så ge nu all hjälp ni kan 
till era MO och EO i distrikt och klubbar så klarar vi av att svänga mot medlemsökning och 
nyklubbsbildning. 
Per dagens datum är 14 anmälda till övningen på Bromma hotellet från 7 distrikt och 
förhoppningen är att samtliga distrikt skickar minst en representant. 
 
Jag kommer att ge en muntlig rapport på GR vad gäller övningen på Bromma hotell. 
 
Vad gäller VDG utbildningen fortgår den enligt plan. Den egna utbildningshelgen 
genomfördes den 14-15 januari och den uppskattades mycket av deltagarna. 
På GR mötet nu i Karlskrona så kommer samtliga tre kommitteordföranden att under fredags 
kvällen inför VDG redogöra för kommitternas arbeten. 
Examens helgen kommer att ske den  31 mars till den 2 april på Bromma hotell i Stockholm. 
Enligt MDLDC så kommer utbildningen i år att visa på ett visst överskott på grund av att 
deltagarna under året enbart tagit ut de skattefria traktamenten. 
 
Perstorp 060212 
Bengt Grönwall ordförande  PUU      
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Beslut: 
1. Guvernörsrådet beslutade att uppdra åt FUU att ta fram ett mycket kortfattat material i punktform om hur en 
filialklubb startas. 
 
Här följer en sammanfattning saxat från LCI:s CB-SW 12/03 som finns på nätet på internationella sidorna. 
 


” Hur bildar man en filialklubb 


Filialklubben måste bildas i moderklubbens disstrikt, företrädesvis inom samma 
verksamhetsområde eller område som inte betjänas av någon klubb. Om filialklubben planeras i 
ett område där det redan finns en eller flera andra klubbar så måste man inhämta skriftligt 
tillstånd från dem. Endast en filialklubb får verka inom samma område, men en lionklubb kan ha 
flera filialklubbar.” 
 
Fodras en entusiastisk  Lion som idag är medlem i moderklubben eller tidigare varit eller är Lion 
i någon klubb.  
 
”innan lionklubbben börjar rekrytera nya medlemmar bör distriktsguvernören informeras.” 
 
” Se över vilka behov och förutsättningar som finns för en filialklubb att verka inom området” 
 
Exempel på områden som lämpar sig för en  
-En ”enkönsklubb” i område där den befintliga lions klubben inte vill ta in kvinnor eller inte vill      
ha män in i klubben.  
-En liten by som inte har underlag för en lionsklubb (20) medlemmar 
 
-Bostadsområde med många invandrare  
 
-En stor industri där lunchmöten kan vara lösningen. 
 
-En högskola allt universitet. 
 
- Nytt bostadsområde Var kreativ kanske lördagseftermiddags mötet där hela familjen får vara 
med och där klubben   organiserar barnpassning, kan passa för nyinflyttade områden med många 
barnfamiljer, som inte anser de har tid med lions en vardagskväll. 
 
”Skaffa medlemmar 
Gör upp en lista på potentiella medlemmar i filialklubben. Kontakta distriktsguvernören, 
ledamöter i nuvarande och tidigare distriktsråd, lokala affärsmän och andra som kan hjälpa till 
med namn……………………..” Var kreativ 
 
När listan är färdig kan den tänkta Lionsklubben bjuda in till ett informationsmöte. Det kan räcka 
med att 6-10 säger sig vara intresserade att bilda klubben. 
 
Efter informationsmötet bör Du som är den drivande kraften skriva till deltagarna som kom till 
mötet. Bjud in dem till ett organisationsmöte och uppmana dem då att ta med sig vänner och 
bekanta som kan vara intresserade. Detta bör vara så snabbt som möjligt .Håll grytan kokande. 
 
Bilda filialklubben på det mötet vänta inte då svalnar intresset. På organisationsmötet skall 
deltaga representanter från moderklubben, distriktsguvernören tillsammans med distriktets 
ordförande för extension eller medlemsutveckling. 
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Om det skulle uppstå protester från någon berörs lionsklubb eller att distriktsguvernören,  någon 
lionspresident eller dylikt  har  synpunkter på klubb bildningen. Ta hjälp av internationella 
kontorets New Clubs & Marketing Department. Här får Du hjälp med eventuelle språkproblem 
av vår man på LCI kontoret Anders Medin.  
 
Filialklubben leds av en samordningsledare som utses årligen av filialklubbens medlemmar.   
Moderklubben utser en kontaktsperson som håller kontakt med filialklubben. 
Filialklubben har en plats i moderklubbens styrelse. 
Filialklubbsmedlemmar har rösträtt när de medverkar i modeklubbens möten.  
 
När filialklubben blir 20 medlemmar så kan filialklubben bilda egen Lionsklubb. 
 
För mer detaljer ta hem CB-4 SW 12/03 från nätet   
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Köp av Lionetse AB 
 


Bakgrund 
Lionetse AB är ett av LC Skrea Lionet.se bildat aktiebolag med syfte att bedriva 
marknadsföring och PR-verksamhet samt därmed förenlig verksamhet. Aktiebolaget har ett 
aktiekapital på kr 100 000. 
 
Nuvarande verksamhet 
Aktiebolaget startade verksamhet inom näthandel 2005 12 01. Aktiebolaget tecknade avtal  
2005 12 01 med Nettohouse Int. AB om gemensam näthandelsverksamhet.  
Det överskott som genereras skall användas för marknadsföring av Lions. 
 
Inriktning på nuvarande verksamheten 
Att som en medlemsförmån skapa fördelaktiga inköpsvillkor för medlemmar i Lionet och 
Lions Clubs International inom Sverige. 
Att skapa förutsättningar för en rationell marknadsföring av Lionet och Lions Clubs 
International 
 
Förslag 
Lionetse AB övertages av Lions Clubs International MD 101 till det nominella värdet på 
aktierna. 
Finansiering sker genom en gåva från LC Skrea Lionet.se på motsvarande belopp. 
 
Framtida utökad inriktning 
 
En utökad framtida inriktning inom ramen för verksamhetsinriktning skulle kunna vara att 
överföra nuvarande profilförsäljning(Supplies)  och nuvarande PR/Info funktion  
till aktiebolaget. 
Ingen av dessa verksamheter är idag en vinstgivande verksamhet. Detta innebär att en del av 
kostnaderna måste faktureras av aktiebolaget på MD 101. Eftersom aktiebolaget bedriver 
mervärdeskattepliktig verksamhet kommer MD 101 att debiteras mervärdeskatt för den 
mervärdeskattepliktiga delen. Utgivning av The Lion är undantagen från mervärdeskatteplikt, 
som periodisk organisationstidskrift. Mervärdeskattepliktig verksamhet är profilförsäljning, 
nätshopsverksamhet samt övrig PR/Info verksamhet. Denna skattebelastning blir en 
merkostnad i förhållande till idag och därmed är denna utökade inriktning inte ett alternativ. 
 
Marknad 
Lions i Sverige 
Företag som önskar stödja Lions verksamhet i Sverige 
 
Privatpersoner som önskar stödja Lions verksamhet i Sverige är inte en målgrupp då det 
kommer att föreligga ett problem med tydlighet vad som är administrativa medel och 
aktivitetsmedel. 
 
Administration 
1-10 ledamöter med högst 10 suppleanter. Styrelse på 2 ledamöter minst 1 suppleant 
1-2 revisorer med eller utan revisorssuppleanter. 
VD behöver ej utses.  
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Ekonomi 
Bolagets nuvarande ekonomiska ställning: 
Aktiebolaget har ett AK på kr 100 000 – anslutningskostnad till Nethouse Int. AB  
kr 65 000 och kassa kr 35 000. Försäljningen till dags dato är av mycket liten omfattning. 
 
Bolagets framtida ekonomi : 
Som intäkter redovisas provision på nätshopsverksamhet 
Som kostnader redovisas kostnader för intäkten förvärvande.  
Det är viktigt att förhållandet mellan aktiebolaget och MD101 sköts på en ”Arms-length 
basis”. 
 
Befintliga avtal/Åtagande 
Aktiebolaget har avtal/åtaganden enligt avtal med Nethouse Int. AB 
 
 
Beskattning 
Aktiebolaget idkar näringsverksamhet som är mervärdeskattepliktig 
Inkomstmässigt skall aktiebolaget beskattas för sitt överskott. Beaskattade medel kan sedan 
utdelas till MD101 skattefritt. 
 
Lions Etik och Syften 
Att förstärka mervärdet i medlemskapet genom möjlighet att handla på Internet kan inte anses 
oförenligt med Lions Etik & Syften. Medlemmarna avstår faktiskt provisionen för 
försäljningen som bidrag till Lions administration. 
 
Stadgar 
Påverkar ej våra stadgar 
 
Godkännande från Lions Clubs International 
Godkännande att använda Lions namn och logotyp på webbplatsen finns från Oak Brook. 
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 Rapport, ekonomi, MD-101  2005-2006 
 
Nedan redovisas det ekonomiska utfallet under perioden juli-dec/jan 05-06. 
Då budgetposterna, till största del, har fördelats linjärt över året matchar dessa i vissa fall  
inte de kostnader som uppkommit. Vissa kostnadsantaganden har gjorts och lagts in i 
utfallskolumnen för att få en mer rättvisande bild. 
Budgeten omfattar perioden juli-december medan utfallet baserar sig på kostnader som är 
bokförda fram till 23 januari 2006. Redovisning av de individuella posterna kommer att 
göras på GR-mötet. 


 


  Budget-Utfall  MD 101   
Juli - Dec/Jan 2005-06   
 Budget Utfall  
Beskrivning Perioden Perioden 
Intäkter   
Nationella avgifter 1 703 750 1 663 010 
LCI ersättning pers, lokal o mtrl 138 250 171 202 
Försäljning   44 500 126 756 
Handbok 134 000 148 875 
The Lion 333 000 364 673 
Postkontroll IBM 0 10 000 
Anm avgifter seminarier 90 000 89 000 
Övr ersättningar o intäkter 8 000 118 
Summa intäkter 2 451 500 2 573 634 
   
Kostnader   
Varor -17 000 -151 383 
GRO -37 850 -37 449 
GR  -70 650 -155 110 
VU -72 400 -34 474 
IT -26 500 -45 626 
RM 0 0 
NSR -53 750 -91 331 
EF -61 200 -29 237 
Convention -33 800 3 232 
Övriga kommittéer -1 000 -91 660 
Framtidskommittén -165 000 -121 668 
HUM -37 500 -55 377 
Ungdom -47 500 -84 502 
RVN -10 000 -3 096 
HRO -1 000 -56 
The Lion -355 300 -317 905 
Handboken -138 000 -119 180 
Personal -733 350 -787 695 
Drift -333 350 -357 085 
Summa kostnader -2 195 150 -2 479 602 
   
Resultat före avskrivningar 256 350 94 032 
   
Kostnader för avskrivn o avsättn -30 000 -30 000 
Finansiella intäkter och kostnader 25 000 30 000 
Extraordinära intäkter o kostnader -2 000 0 
 -7 000 0 
   
Resultat före skatt 249 350 94 032 
   
Skatter 0 0 
   
Resultat efter skatt 249 350 94 032    
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         Lions Clubs International MD101 


     


Årsbudget 2006-2007     
Prognos 2007-2008 och 2008-2009     
Belopp i Tkr     


Intäkter  
Budget         


2006-2007 
Prognos           


2007-2008 
Prognos           


2008-2009 
Antal medlemmar  14250 14300 14300 


Medlemsavgift   235 235 240 


        
Nationella avgifter 1 3 349 3 361 3 432 
LCI ersättning pers, lokal o mtrl 2 266 271 275 
Försäljning   3 88 92 96 
Handbok 4 156 156 156 
the lion 5 653 655 655 
Anm avgifter seminarier 6 90 90 90 
Övr ersättningar o intäkter 7 31 32 32 


Summa intäkter   4 632 4 657 4 736 
        


Kostnader  2006-2007 2007-2008 2008-2009 
Varor 8 -66 -55 -56 
GRO 9 -81 -83 -84 
GR  10 -91 -92 -94 
VU 11 -139 -140 -140 
IT 12 -48 -36 -36 
RM 13 -248 -252 -256 
NSR 14 -311 -272 -298 
EF 15 -76 -77 -79 
Convention 16 -43 -44 -48 
Övriga kommittéer 17 -4 -4 -4 
Framtidskommittén 18 -353 -358 -358 
HUM 19 -74 -74 -74 
Ungdom 20 -90 -91 -91 
RVN 21 -23 -24 -24 
HRO 22 -1 -2 -2 
the lion 23 -504 -512 -518 
Handboken 24 -132 -140 -140 
Personal 25 -1 626 -1 667 -1 692 
Drift 26 -663 -673 -682 


Summa kostnader   -4 573 -4 596 -4 676 
        


Resultat före avskrivningar 60 61 60 
        
Kostnader för avskrivn o avsättn 27 -60 -60 -60 
Finansiella intäkter och kostnader 28 30 30 30 
  -30 -30 -30 
        


Resultat före skatt   30 31 30 
        
Skatter 29 -20 -20 -20 
        


Resultat efter skatt   10 11 10 
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Kommentar till budget: 
 


Budgeten är baserad på en analys av förekommande kostnader under innevarande och 
föregående verksamhetsår samt vad som kan förväntas i service till medlemmar, 
kontorsbemanning och kommittéarbeten. 
Som osäkerhetsfaktorer kan nämnas ev. kontorsflytt under året samt genomförandet  av  den nya 
organisationen. 
En ny kontoplan tas i bruk vid verksamhetsårets början. Denna kommer att innebära en 
förbättrad möjlighet till kostnadsuppföljning och budgetjämförelse. 
 


Under rubriken intäkter: 
 
Nationella avgifter (1) 
 Baseras på en oförändrad medlemsavgift (235 kr/år). Antal medlemmar har antagits uppgå till 
14.250.  F.n. ligger medlemsantalet lägre, men antagande har gjorts att pågående 
informationskampanj skall generera en positiv medlemsutveckling. 
 


LCI ersättning pers, lokal o mtrl (2) 
Ersättning från Lions Clubs International utgår med 75% av faktiska kostnader för personal och 
lokaler gällande supply. 
 


Försäljning (3) 
Bruttointäkter för försäljning av artiklar, utanför LCI-katalogen. 
 


Handboken (4) 
Bruttointäkt vid försäljning av handboken. 
 


The Lion (5) 
Ersättning med $6.00 per prenumeration (medlem) och år samt en fast ersättning för översättning 
av artiklar från engelska. Intäkten baseras på $1=7,45 Sek 
 


Anm.avgifter seminarier (6) 
Schablonmässiga avgifter tas ut av distrikten till utbildningar och seminarier. 
 


Övriga intäkter (7) 
Avser annonsintäkter The Lion samt utdebiterade porto- och fraktkostnader. 
 
Under rubriken kostnader: 
 
Varor (8) 
Kostnader för inköp av varor till försäljning. 
 


GRO,GR,VU, Nordiska Samarbetsrådet, Europaforum samt Convention (9,10,11,14,15,16) 
Av guvernörsrådet fastlagda policies styr vilka ersättningar som medges vid resor och möten samt 
administrativa ersättningar. 
 


Riksmöte (13) 
Indexreglerat arrangörsbidrag till riksmötesarrangör. Uppräknas årligen enligt KPI. 
 


Kommittéer (12,17,18,19,20,21,22)  
Avsatta medel för kommittéernas verksamhet i enligt med stadgar, arbetsordning och beslut av 
Guvernörsråd. 
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The Lion (23) 
Kostnaderna omfattar tryckning, distribution, reportage och PR-seminarie. 
 
Handboken (24) 
Avser tryckkostnader för handboken. 
 
Personal (25) 
Löner, socialavgifter, personalsociala kostnader samt kostnadsersättningar avseende samtlig 
personal på kontoret. 
 
Drift (26) 
Här ingår kostnader för lokaler, serviceavtal, underhåll/support, porto/tele, kontorsmaterial, 
försäkringar, revision, förvaltning och oförutsett. 
 
Avskrivningar, finansiella intäkter och kostnader (27,28) 
Avskrivning av inventarier, ränta på kapital 
 
Skatt (29) 
Personalens löneskatt 
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       Kommentar till Budget-Utfall för 2004-2005.  


     


Intäkter  Budget      Utfall  
Nationella avgifter 1 3 455 3 389  
LCI ersättning pers och lokal 2 268 362  
Avgift seminarier 4x1000x10 3 40 40  
Avgift utbildn vDG 5x1000x10 4 50 50  
Postpengar 1000x10 5 10   
Postpengar 6 25 37  
Tidningen The Lion 7 562 622  
Försäljning Handboken 8 134 157  
Försäljning 9 70 -5  
Ränteintäkter 10 50 13  
Summa intäkter  4 664 4 665  
 
Kostnader  Budget      Utfall  
Personalkostnader 11 1 497 1347  
Lokaler o drift 12 635 656  
GRO, GR och VU 13 343 333  
Riksmöte 14 229 229  
Nordiskt samarbetsråd 15 200 383  
Convention o Europa Forum 16 137 246  
Kommittén för framtidsfrågor 17 330 310  
Kommittén för humanitär verksamh. 18 75 50  
Kommittén för ungdomsprojekt 19 95 94  
Övriga kommittéer 20 0 59  
Riksvalnämnden 21 20 18  
Hedersrådet 22 2                 
Marknadsföring 23 250 175  
Tidningen The Lion 24 562 541  
Handboken 25 134 132  
Avsättning ID-kandidat 2006-08 26 30 30  
Oförutsett 27 11    
Summa kostnader  4 550 4 603  
     
Resultat före avskrivningar  114 62  
     
Avskrivn. o finansiella kostnader 28 -114 -66  
     
Resultat efter avskr o finans kostn  0 -4  
     
Skatter 29  -2  
     
Årets resultat  0 -6  
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Intäkter 
1. Medlemsminskning medför att endast 14.421 medlemsavgifter kunnat utdebiteras mot   


budgeterat 14.700. 
 


2.  Ersättning från LCI har utgått med 252.000  för personal, 32.000 för lokaler samt övriga 
ersättningar med 78.000 kronor. 


 


3-4. Enligt plan 
 


5-6 Postpengarna har nettoredovisats. Totalt erhållit 278.000 kronor. Utbetalningar till 
distrikten har gjorts med 242.000. 


 


7. Ersättning från LCI budgeterad med $4,75. Efter beslut från LCI:s styrelse har 
ersättningen höjts till $6,00. 


 


8. Se punkt 25. 
 


9. Försäljningen nettoredovisad. Nedskrivning av innestående lager har gjorts med 32.000 
kronor, vilket medför att ett negativt nettoresultat uppstår.  


 


10. De totala ränteintäkterna  har proportionerligt fördelats på projektmedel och 
administrativa medel. 


 
Kostnader 
11. Kontorsbemanningen har under året varit lägre än vad som förutsatts i budget.. 
 


12 Enligt plan 
 


13. Enligt plan 
 


14. Enligt plan 
 


15. Tillkommande belopp utöver budget är reglering av balansposter och administrativa 
NSR-avgifter med c:a 130.000 kronor samt Conventionkostnader avseende år 2005-2006 
med 35.000.   


 


16. Kostnader om c:a 100.000 avseende år 2005-2006 har bokförts på år 2004-2005. 
 


17. Enligt plan 
 


18. Enligt plan 
 


19 Enligt plan 
 


20.  Under året beslutat och avhållet IT-seminarium som ej budgeterats. 
 


21. Enligt plan 
 


22. Enligt plan. 
 


23. Budgeterat belopp ej utnyttjat. 
 


24.  Enligt plan 
 


25. Tryckning av handboken. Div. övriga kostnader hänförliga till handboken har bokförts på 
Lokaler/Drift. 


 


26. Enligt plan. 
 


27. Beloppet utnyttjat under andra rubriker. 
 


28. Planenliga och extraordinära avskrivningar på inventarier. 
 


29. Restitution av skatter från föregående år minskade med debiterad löneskatt på 
personalens pensionsinbetalningar  


 
2006-02-10 
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Controller 
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     Januari 2006-01-25 
 
 


Riksmötet 2006 
 
Förslag nr 1 


angående ändrad organisation för Katastrofberedskapen 
 
Guvernörsrådet har beslutat föreslå Riksmötet 2006 besluta att Katastrofberedskapen skall 
ledas av guvernörsrådets ordförande tillsammans med kommittén för hjälpverksamhet. Av 
den anledningen behöver inte någon särskild styrelse utses för Katastrofberedskapen. 
Stadgarna för Katastrofberedskapen behöver ändras enligt den föreslagna organisationen.  
 
Förslag till beslut 
 
Guvernörsrådet föreslår Riksmötet 2006 besluta  
 
- att Katastrofberedskapen skall ledas av guvernörsrådets ordförande 
 
- att guvernörsrådets ordförande fr. o m. 2006-07-01 vid behov av medel ur 
Katastrofberedskapen tillsammans med kommittén för hjälpverksamhet beslutar om 
utbetalning av katastrofmedel samt 
 
- att godkänna de nya stadgarna för Katastrofberedskapen att gälla fr. o. m. 2006-07-01 enligt 
nedan: 
 
§ 1 Katastrofberedskapens syfte är att, med penningmedel som ställs till förfogande av 
Sveriges lionklubbar och andra givare, snabbt kunna ge hjälp vid inträffade katastrofer och 
andra nödsituationer i Sverige och utomlands. 
 
§ 2 Katastrofberedskapen leds av guvernörsrådets ordförande tillsammans med kommittén för 
hjälpverksamhet. Sekreterare utses inom Katastrofberedskapen. 
 
§ 3 Katastrofberedskapens beslut om utbetalningar skall vara enhälliga. 
 
§ 4 Samtliga utbetalningar skall attesteras av guvernörsrådets ordförande. 
 
§ 5 Varje enskild Lions Club avgör själv om den vill bidra med penningmedel till 
Katastrofberedskapen .  
Guvernörsrådets ordförande ansvarar för att det kvartalsvis lämnas uppgift till distrikten om 
gjorda in- och utbetalningar samt om disponibelt belopp. 
 
§ 6 När ett ekonomiskt bidrag skall lämnas beslutar Katastrofberedskapen genom vilket 
liondistrikt som bidraget skall förmedlas. Vid större katastrofinsatser kan någon etablerad 
hjälporganisation anlitas. 
Beslutade medel skall användas inom 60 dagar från utbetalningsdagen. Om medlen inte 
använts inom denna tid skall de betalas tillbaka om inte Katastrofberedskapen beslutar annat.        
  
 
§ 7 Katastrofberedskapen skall ej belastas med  administrativa kostnader. Eventuella 
administrativa kostnader skall belasta kommittén för hjälpverksamhet. 
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§ 8 Katastrofberedskapens verksamhetsår är 1 juli – 30 juni. 
 
§ 9 Guvernörsrådets ordförande ansvarar för att fortlöpande bokföring sker. Denna skall ingå 
som en särskild del i multipeldistriktets ekonomiredovisning. Räkenskaperna skall redovisas 
på Riksmötet och skall revideras av multipeldistriktets valda revisorer. 
 
§ 10 Ändring av dessa stadgar kan endast ske genom beslut på Riksmöte med två tredjedels 
majoritet av de vid omröstningen närvarande delegaterna. 
Förslag till ändring av stadgarna kan endast tas upp till behandling efter motion från klubb 
eller förslag från guvernörsråd. 
 
§ 11 Katastrofberedskapen kan endast upplösas genom beslut av Riksmöte. Vid upplösning 
övergår beredskapens medel till Lions Clubs International Foundation. 
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      Rapport projekt MD-101  07/2005 - 01/2006   


        


Projekt 0      Projekt 20   
Penningpåse      Katastrof Asien   
Resultaträkning      Resultaträkning   
Intäkter 542 600,00     Intäkter 45 860,00  
Kostnader                  0,00     Kostnader -19 977,00  
Årets Resultat 542 600,00     Årets Resultat 25 883,00  
Balansräkning      Balansräkning   
Ingående kapital 855 720,31     Ingående kapital 447 363,40  
Årets resultat 542 600,00     Årets resultat 25 883,00  
Utgående Kapital 1 398 320,31 1 398 320,31    Utgående Kapital 473 246,40 473 246,40 
         
Projekt 1      Projekt 20   
Handikappfonden      Katastrof Pakistan   
Resultaträkning      Resultaträkning   
Intäkter 235 514,00     Intäkter 1 213 685,00  
Kostnader -26 328,50     Kostnader -1 166 846,00  
Årets Resultat 209 185,50     Årets Resultat 46 839,00  
Balansräkning      Balansräkning   
Ingående kapital 648 147,50     Ingående kapital 46 839,00  
Årets resultat 209 185,50     Årets resultat 0,00  
Utgående Kapital 857 333,00 857 333,00    Utgående Kapital 46 839,00 46 839,00 
         
Projekt 2      Projekt 21   
Narkotika      Synvård   
Resultaträkning      Resultaträkning   
Intäkter 600,00     Intäkter 14 500,00  
Kostnader 0,00     Kostnader   
Årets Resultat 600,00     Årets Resultat 14 500,00  
Balansräkning      Balansräkning   
Ingående kapital 90 501,00     Ingående kapital 135 406,00  
Årets resultat 600,00     Årets resultat 14 500,00  
Utgående Kapital 91 101,00 91 101,00    Utgående Kapital 149 906,00 149 906,00 
         
Projekt 3      Projekt 22   
LEO      Maarja Village   
Resultaträkning      Resultaträkning   
Intäkter 0,00     Intäkter 0,00  
Kostnader 0,00     Kostnader -6 870,00  
Årets Resultat 0,00     Årets Resultat -6 870,00  
Balansräkning      Balansräkning   
Ingående kapital 1 752,00     Ingående kapital 63 778,71  
Årets resultat 0,00     Årets resultat -6 870,00  
Utgående Kapital 1 752,00 1 752,00    Utgående Kapital 56 908,71 56 908,71 
         
Projekt 10      Projekt 24   
NSR 10,-      Novozybkov   
Resultaträkning      Resultaträkning   
Intäkter 125 591,08     Intäkter 6 981,00  
Kostnader 0,00     Kostnader -663 643,53  
Årets Resultat 125 591,08     Årets Resultat -656 662,53  
Balansräkning      Balansräkning   
Ingående kapital 267 369,68     Ingående kapital 962 542,59  
Årets resultat 125 591,08     Årets resultat -656 662,53  
Utgående Kapital 392 960,76 392 960,76    Utgående Kapital 305 880,06 305 880,06 
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Projekt 19      Projekt 25   
Orkester Norden      Viljandi Estland   
Resultaträkning      Resultaträkning   
Intäkter 10 480,00     Intäkter 1 798,00  
Kostnader -52 054,00     Kostnader -32 670,04  
Årets Resultat -41 574,00     Årets Resultat -30 872,04  
Balansräkning      Balansräkning   
Ingående kapital 46 772,00     Ingående kapital 53 298,89  
Årets resultat -41 574,00     Årets resultat -30 872,04  
Utgående Kapital 5 198,00 5 198,00    Utgående Kapital 22 426,85 22 426,85 
         
Projekt 20      Projekt 30   
Katastrofberedskap      Kapital Ungdom   
Resultaträkning      Resultaträkning   
Intäkter 538 040,00     Intäkter 0,00  
Kostnader -150 000,00     Kostnader -197 290,50  
Årets Resultat 388 040,00     Årets Resultat -197 290,50  
Balansräkning      Balansräkning   
Ingående kapital 1 708 725,40     Ingående kapital 81 236,64  
Årets resultat 388 040,00     Årets resultat -197 290,50  
Utgående Kapital 2 096 765,40 2 096 765,40    Utgående Kapital -116 053,86 -116 053,86 
         
Projekt 20      Projekt 31   
Katastrof Tält      Oskarshamnslägret   
Resultaträkning      Resultaträkning   
Intäkter 2 319 733,17     Intäkter 122 120,00  
Kostnader -1 758 957,11     Kostnader -139 980,00  
Årets Resultat 560 776,06     Årets Resultat -17 860,00  
Balansräkning      Balansräkning   
Ingående kapital 490 934,00     Ingående kapital 360 383,21  
Årets resultat 560 776,06     Årets resultat -17 860,00  
Utgående Kapital 1 051 710,06 1 051 710,06    Utgående Kapital 342 523,21 342 523,21 
         
        
     Behållning  projekt  7 176 816,90 
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     Januari 2006-01-25 
 


 
Motion nr 3  och 4 
angående ändring av namnet Narkotikakommittén och införande härav i stadgarna (LC 
Arboga) 
 
Förslag till guvernörsrådets yttrande 
 
Den 9 december 2004 inlämnade LC Arboga en motion om ändring av begreppet 
Narkotikakommittén som återfinns i Handboken till Antidrogkommittén. Samtidigt inlämnade 
klubben en motion om att Narkotikakommittén införs som en kommitté i stadgarna. 
 
Förutsättningarna för dessa motioner från 2004 har väsentligen förändrats genom  beslut på 
RM 2005 i Halmstad.  
 
 
Med anledning härav föreslår guvernörsrådet Riksmötet besluta  
 
att avslå motion nr 3 och 4 
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Protokoll IT-möte Bromma 11 – 12 februari 
 
 
Deltagare: 
 
MD Sune Karlsson 
MD Stefan Sahlin 
MD Jan Demuth (söndag) 
 
101-A Kjell Jonsson 
101-B  Jonas Viberg 
101-GD  Rutger Belin 
101-N Kerstin Forsgren – Fredriksson 
101-P Nils Ragnarsson 
101-S Hans-Åke Lindelöw 
101-SM Jan-Erik Thoft (ej deltagande p.g.a. sjukdom) 
101-SV Kjell-Arne Svensson 
101-U Olle Stedt 
101-VG Göran Kjellebäck 
 
 
Bakgrund 
 
I december 2005 genomförde distriktens IT-ansvariga (se ovan) över 3000 m-rapporter via det nya 
svenska medlemsregistret. Resultatet har varit lyckat med en låg felprocent (under 0,5%). Vilket visar att 
registret har varit stabilt även under hög belastning.  
 
Hänsyn måste dock tas till att de användare som hittills använt systemet har en hög IT-kompetens, något 
som man inte kan förvänta sig av alla användare på klubbnivå. Det finns även vissa oklarheter i 
administrativa rutiner. Exempelvis – när en tidigare medlem i klubben skall återinföras, vilket kräver att 
det tidigare medlemsnumret är känt. 
 
 
Syfte 
 
Mötets syfte var 
 


• att definiera vilka åtgärder som bör utföras för att klubbarna själva skall kunna komma igång med 
m–rapportering.  


• att i dialog med de distriktsansvariga ta vara på deras erfarenheter och åsikter för att på så sätt 
föra systemets utveckling i positiv riktning. 


• att klargöra hantering vid återinförande av tidigare avregistrerad medlem. 
• att utreda hur en klubb skall avregistreras, samt hur en ny klubb skall läggas upp. Detta verkar 


inte ske genom M-rapportering. 
• diskutera möjligheten att implementera tjänstmannarapport PU 101 i systemet. 


 
 
Erfarenheter av m–rapporter. 
  
101-A Klubbarna har ofta dålig förståelse för att komma med korrekta rapporter men detta kan 


vara ett pedagogiskt problem att få dem att förstå vikten av att lämna dessa. 
 
101-B En del trassel i början men det berodde kanske på min egen ovana med registret. Kan 


vara svårt att släppa på klubbarna på det befintliga registret. 
 
101-GD Jag har blivit utkastad ett par gånger men fungerat bra. Svårt att få in uppgifterna från 


klubbarna. 
 
101-N Sune har varit till mycket stor hjälp under perioden. Januari-rapporten har varit svår att få 


in från ett antal klubbar. 
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101-P Ett stort tack till Sune för all den support vi har fått under denna period till dags dato. Har 
också haft en del problem med att få in informationen. 


 
101-S Transferuppgifterna och återinförande av medlemmar har varit det som har skapat mest 


arbete. 
 
101-SV Största problemet har varit att få fram uppgifterna från klubbarna. Funktionen att kunna 


backa en m-rapport kan i vissa lägen vara ett önskemål. 
 
101-U Allt har fungerat utmärkt så här långt. 
 
101-VG Programmet är en dröm att jobba med så allt har fungerat utmärkt. Funktionen att kunna 


backa en m-rapport kan i vissa lägen vara ett önskemål. 
 
 
Registrets uppbyggnad. 
 
Stefan förklarade på ett okomplicerat sätt hur vårt register är uppbyggt. 
 
Åtgärdsplan 
 
Här presenteras de förändringsförslag som mötet utmynnade i. 
 
 
M-rapportering 
 
Efter att medlemsregistrets gränssnitt för M-rapportering analyserats föreslås följande åtgärder. 
 
 
Meny ”Ny medlem” 
 


• Möjlighet att definiera chartermedlem skall ej vara möjlig på klubbnivå, denna uppgift åligger 
distriktsansvarig vid nyregistrering av klubb.  


• Ändrad hantering vid registrering av hedersmedlem. Medlemskapsformen hedersmedlem skall 
endast kunna registreras som ny medlem, detta i enlighet med hanteringen i Lions Clubs 
International:s register. (För närvarande är ingen av våra hedersmedlemmar registrerad som 
sådan i Lions Clubs International:s register) 


• Obligatoriska uppgifter skall markeras, exempelvis med en röd stjärna. 
• Texten på knappen ”Spara” skall ändras till ”Lägg till ny”. 
• Postnummer skall anges enligt formen 123 12, här gäller svensk poststandard. 
• Texten ”Partner förnamn” skall ändras till ”Partner” varvid användaren har möjlighet att ange 


enbart förnamn eller för och efternamn. 
• Mötet ansåg att systemet inte bör hantera faddrar från andra klubbar samt ej fler än en fadder. 
• En dialogruta med en mindre mängd hjälptext bör införas med en mindre mängd information som 


hjälp vid inmatning av personuppgifter.  
 
Meny ”Avregistrera” 
 


• Medlemslistan skall visas enligt efternamn, förnamn och sorteras efter efternamn. 
 
Meny ”Uppdatera” 
 


• Det skall vara möjligt att ändra kön vid uppdatering om användaren råkar välja fel vid 
nyregistrering. 


 
 


Meny ”Återinför” 
 


• Val av återinförningsform skall väljas först, varpå en lista med valbara medlemmar visas enligt 
nedanstående regler. Inläsning skall också göras av den erhållna listan avregistrerade 
medlemmar från Lions Clubs International. 
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Regler vid återinförande: 
 
Ny medlem: Det har gått mer än 6 månader sedan medlemmen avregistrerades. 
 
Återinförd medlem: Det är högst 6 månader sedan medlemmen avregistrerades. 
 
Felaktigt avförd: Det har gått högst 3 månader sedan medlemmen avregistrerades, även avlidna valbara. 
 
 
 
Meny ”Transfer” 
 


• Dialogruta där användaren informeras om att avregistrering av transfermedlem till annan klubb 
sker under menyn ”Avregistrera” skall läggas till. 


• Distriktsansvariga skall ha möjlighet att avbryta transferering om denna av någon orsak ej kan 
genomföras. 


• Distriktsansvariga skall beredas möjlighet att lista ej genomförda transfereringar. 
• Möjlighet att ändra adressuppgifter när transfermedlem hämtas från annan klubb skall finnas. 


 
Mötet beslutade att inte skapa rutiner i systemet när det gäller transfereringar till eller från 
utlandet i ett första skede. Alternativet är att knyta medlemmen till okänd klubb med ett fiktivt 
klubbnummer. 
 
Övrigt avseende m – rapportering 
 


• Möjlighet att backa (göra om) en rapport en månad måste finnas. 
• På den sida där ändringar visas före man skickar en rapport skall knappen ”Skicka och stäng” 


skiljas från de andra knapparna, exempelvis vara större. 
• Knappen ”Spara och avsluta” skall döpas om till ”Spara inmatade uppgifter och skicka rapporten 


vid senare tillfälle”. 
• När en rapport skickats skall klubbadministratören ha möjlighet att skriva ut en kvittens. 


Kvittensen skall ej sparas utan endast gå att skriva ut vid rapporttillfället. 
• I logg filen finns i andra raden Success = framgångsrikt överfört informationen till det 


amerikanska registret och om det inte har gått att överföra informationen står det Error. 
• Om det uppstår problem när användaren skickar m-rapport skall ett tydligt felmeddelande visas 


som uppmanar användaren att kontakta distriktets IT-ansvarig via mail eller telefon för åtgärd.  
• Önskvärt med en översikt över de fel-loggar som kan skapas. Det kan underlätta att få en 


övergripande överblick för distriktets IT - ansvarige. 
 
 
Klubbadministration (klubbuppgifter) 
 
Åtgärder och förändringsförslag gällande gränssnitt för klubbadministration. 
 
 
 
Meny ”Klubbuppgifter” 
 


• En klubbansvarig skall inte ha möjlighet att ändra namn på klubben och att namn på klubb 
skall vara i versaler. 


• För att underlätta sökning av klubbar på olika orter föreslås ett extra fält som benämns 
verksamhetsområde. Det finns exempel på att klubbarna lägger in sekreterarens postadress 
som avviker från klubbens primära verksamhetsområde. Fältet box ändras till 
verksamhetsområde. 


• Benämningen av fältet ”Ort” ändras till ”Adressort”. 
• Fältet ”postgiro” döps om till ”Plusgiro”. 
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Meny ”Aktiviteter” 
 


• I fältet för aktiviteter skall enbart finnas aktiviteter som är externa. Fältet ska inte användas  
för interna möten eller aktiviteter. 


• Benämningen av fältet ”Ansvarig / kontaktperson” ändras till enbart ”kontaktperson”. 
• Benämningen av fältet ”Telefon till Ansvarig” ändras till ”Telefon”. 


 
Meny ”Klubbmöten” 
 


• Klubbmötesuppgifter med information om ”vecka i månaden” skall det inte stå 1:a veckan 
utan bara 1:a. Veckodagarna skall benämnas i singularis i bestämd form. Exempelvis 1:a 
fredagen. Mötesplats kompletteras också med besöksadress. (för PU101). 


 
Meny ”Medlemmar” 
 


• Användaren skall kunna spara medlemsuppgifterna som en fil i Excel. 
 
Övrigt Klubbuppgifter 
 


• En administrativ rutin för att lägga upp ny klubb samt avregistrera klubb måste fram. Sune 
Karlsson utser en grupp som kommer att arbeta med denna fråga. 


• En klubb i Status Quo (vilande) skall betala internationella, nationella samt distriktsmässiga 
avgifter. DG har idag ansvaret för att klubben sköter sin administration.  IT-ansvarig för 
distriktet får ansvara för att m-rapporter kommer in.  


• Möjlighet att lägga in Leo-medlemmar skall finnas. Dessa läggs i en egen tabell i databasen. 
 
 
 
PU 101 
 
Stefan Sahlin har analyserat rutinerna kring tjänstemannarapporten PU 101 och bedömer att den är 
genomförbar. Stefan beräknar att detta skulle ta cirka en vecka att genomföra. Mötet beslutade att så 
skall ske. 
 


• En funktion som visar vilka klubbar som gjort PU 101 i likhet med visningen av genomförda  m-
rapporten måste finnas till rutinen. 


 
 
 
 
Support 
 
En tanke som framfördes var att koncentrera supporten till en person som kan ta den första vågen av 
användarfrågor. Det är en nödvändighet att få fram en fungerande support av denna karaktär! 
Beslutades att Jan Demuth tar upp detta med GRO för att utreda de ekonomiska 
förutsättningarna. 
 


• Mötet ansåg att det åligger distriktens IT-ansvariga att möta och hantera användarfrågor av 
utbildningskaraktär.  


• Supportärenden och fel av mer komplicerad karaktär hanteras av Stefan Sahlin i första hand.  
• Kjell-Arne Svensson har tidigare gjort en utmärkt instruktion och kan göra en uppdatering 


under förutsättning att han får hjälp. Beslutades att Sune får frihet att utse en mindre 
arbetsgrupp på 2 – 3 personer som arbetar fram en ny instruktion. Målsättningen är att 
den skall vara klar den 10:de mars. Eventuella synpunkter skall mailas snarast till  Kjell-Arne. 


• Instruktionen skall vara tillgänglig online. 
• Kontaktinformation till support skall finnas på hemsidan. 
• Det bör finnas ett web formulär som man kan fylla i med beskrivande av det problem 


användaren har. 
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När skall vi släppa på klubbarna? 
 
En ny funktion på första sidan för distriktets IT-ansvarige kompletteras med en möjlighet att tilldela 
behörighet för m-rapport. 
 


• Frågan dryftades om man skall ställa krav på att den ändringsansvarige skall genomgå någon 
form av utbildning innan man släpper på dem att göra m-rapporten. Beslutades att varje 
distrikts IT-ansvarig avgör för sitt eget distrikt. 


 
• Det kommer till en extra funktion där distriktsansvarige kommer att tilldela behörighet per klubb 


för m-rapportering, där man kan lägga till och ta bort. Det bör finnas möjlighet att kunna lista 
denna information med namn, medlemsnummer, klubbtillhörighet samt behörighetsnivå. 


 
 
 
 
 
Beslutades att klubbarna kan släppas på först efter att: 
 


• funktionerna tidigare listade är uppdaterade 
• dokumentation är framtagen 


 
 
Listor 
 
Man måste hålla i tanken att all information kommer via ett web-gränssnitt vilket gör att det finns tekniska 
begränsningar. 
 


• När man söker nya medlemmar och väljer alla typer av nya medlemmar så kommer inte transfer-
medlemmar med i denna sökning. 


 
• Sune och Stefan kan tänka sig att möjliggöra historik i form av ackumulerad summa av antal 


medlemmar per klubb och per månad. Med komplettering av att titta på funktionen nya och 
avgångna medlemmar kan distriktskassören på så vis få fram nödvändigt underlag för debitering 
av medlemsavgifter. 


 
 
 
 
Slutlig gemensam formulering till klubbarna 
 
IT-gruppen har helgen 11 – 12 februari haft möte och beslutat om ett antal ändringar i 
medlemsregistret. Målsättningen är att dessa ändringar skall vara färdiga i slutet av februari. 
Under början av mars månad kommer den IT-ansvarige i distriktet att meddela klubbarna när och 
hur behörigheten av m-rapporter kommer att ske. 
 
 
Övrigt  
 
För att distriktsansvariga skall kunna styra vilka klubbar som får skicka m-rapporter måste ett 
administrationsgränssnitt för detta skapas i systemet. 
 
En preliminär bedömning är att de föreslagna åtgärderna bör vara klara den sista februari.  
 
 
Gemensamma anteckningar gjorda av Stefan Sahlin och Kjell Jonsson. 





